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Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων 

IΑ΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟΔΟΣ - ΣΥΝΟΔΟΣ Δ΄  

Συνεδρίαση 15ης Απριλίου 2020  

Ώρα έναρξης:  5.05 μ.μ.  

Αρ. 21 

 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ) 

Καλό απόγευμα.  

Παρακαλώ τον γραμματέα να διαπιστώσει αν υπάρχει απαρτία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(ΚΩΣΤΑΣ ΚΩΣΤΑ) 

 Είκοσι ένας παρόντες, κύριε Πρόεδρε. Υπάρχει απαρτία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

Προ ημερησίας διατάξεως, θα ήθελα να αναφερθώ στον θάνατο, στις 6 Απριλίου, του πρώην βουλευτή 
και υπουργού Ντίνου Μιχαηλίδη. 

Ο Ντίνος Μιχαηλίδης γεννήθηκε στη Λεμεσό τον Δεκέμβριο του 1937 και σπούδασε Πολιτικές 
Επιστήμες στο Πάντειο Πανεπιστήμιο Αθηνών και Νομική στο Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο Θεσσαλονίκης.  
Ήταν ένα από τα ιδρυτικά μέλη του Δημοκρατικού κόμματος, του οποίου διετέλεσε και αντιπρόεδρος την 
περίοδο 1996-1998.  Το 1999 ίδρυσε το Αγωνιστικό Δημοκρατικό Κίνημα (ΑΔΗΚ), του οποίου διετέλεσε 
πρόεδρος. 

Υπηρέτησε ως πρέσβης σε διάφορες πρεσβείες της Κύπρου στο εξωτερικό. Επίσης, διετέλεσε 
Υπουργός Προεδρίας στην κυβέρνηση Σπύρου Κυπριανού, καθώς και Υπουργός Εσωτερικών στις 
κυβερνήσεις Σπύρου Κυπριανού και Γλαύκου Κληρίδη. Διετέλεσε επίσης βουλευτής εκλογικής περιφέρειας 
Λεμεσού του ΔΗΚΟ και αργότερα του ΑΔΗΚ, καθώς και πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής 
Συγκοινωνιών και Έργων. 

Εκπροσωπώντας τη Βουλή των Αντιπροσώπων θα ήθελα να εκφράσω τα ειλικρινή συλλυπητήριά μας 
στην οικογένεια του Ντίνου Μιχαηλίδη και να σας καλέσω να τηρήσουμε μονόλεπτη σιγή στη μνήμη του. 

(Τήρηση μονόλεπτης σιγής) 

Αιωνία του η μνήμη! 

 Στο σημείο αυτό θα ήθελα να ενημερώσω ότι υπάρχει αίτημα από την κυβέρνηση όπως το νομοσχέδιο 
που κατατέθηκε στη Βουλή από τις 16 Ιανουαρίου του 2020 με τίτλο «Ο περί Φορολογίας του Εισοδήματος 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2020» και εκκρεμεί ενώπιον της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού προωθηθεί στην αμέσως επόμενη ολομέλεια της Βουλής.  Σκοπός του νομοσχεδίου είναι 
η παροχή κινήτρων σε ιδιώτες που πραγματοποιούν καινοτόμες επιχειρήσεις. 

 Προχωρούμε τώρα με το Κεφάλαιο Δεύτερο: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων.   

(Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων) 

Νομοσχέδια, κανονισμοί, αποφάσεις, 
έγγραφα, εκθέσεις 

Κατάθεση από Παραπομπή/ κοινοποίηση 
σε 
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1.  Ο περί Προστασίας και Ευημερίας των 
Ζώων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2020. 
(Αρ.Φακ. 23.01.061.049-2020) 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων 

2.  Ο περί Αποχετευτικών Συστημάτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2020. 
(Αρ.Φακ. 23.01.061.050-2020) 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εσωτερικών 

3.  Ο περί Δημόσιας Υπηρεσίας 
(Τροποποιητικός) (Αρ.2) Νόμος του 2020. 
(Αρ.Φακ. 23.01.061.051-2020) 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Οικονομικών 

4.  Ο περί Ποινικού Κώδικα (Τροποποιητικός) 
(Αρ.3) Νόμος του 2020. 
(Αρ.Φακ. 23.01.061.052-2020) 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημόσιας Τάξεως 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών 

5.  Ο περί Δικαστηρίων (Τροποποιητικός) 
(Αρ.2) Νόμος του 2020. 
(Αρ.Φακ. 23.01.061.053-2020) 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημόσιας Τάξεως 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Νομικών 

6.  Ο περί Εμπορικών Σημάτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2020. 
(Αρ.Φακ. 23.01.061.054-2020) 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Ενέργειας, 
Εμπορίου, Βιομηχανίας 
και Τουρισμού 

7.  Ο περί Ελέγχου της Ρύπανσης της 
Ατμόσφαιρας (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2020. 
(Αρ.Φακ. 23.01.061.055-2020 

Υπουργό Εργασίας, 
Πρόνοιας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εργασίας, 
Πρόνοιας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων 

8.  Ο περί Χημικών Ουσιών Νόμος του 2020. 
(Αρ.Φακ. 23.01.061.056-2020) 

Υπουργό Εργασίας, 
Πρόνοιας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Εργασίας, 
Πρόνοιας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων 

9.  Ο περί του Τμήματος Αφερεγγυότητας και 
Συναφών Θεμάτων Νόμος του 2020. 
(Αρ.Φακ 23.01.061.057-2020) 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Ενέργειας, 
Εμπορίου, Βιομηχανίας 
και Τουρισμού 

10.  Ο περί Εκρηκτικών Υλών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2020. 
(Αρ.Φακ. 23.01.061.058-2020) 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Περιβάλλοντος 

11.  O περί Εταιρειών (Τροποποιητικός) (Αρ.3) 
Νόμος του 2020. 
(Αρ.Φακ.23.01.061.059-2020) 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Ενέργειας, 
Εμπορίου, Βιομηχανίας 
και Τουρισμού 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

Υπάρχουν δύο νομοσχέδια με τίτλο «Ο περί Προστασίας και Ευημερίας των Ζώων (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2020» και «Ο περί Αποχετευτικών Συστημάτων Νόμος του 2020» για τα οποία υπάρχει αίτημα 
να κηρυχθούν επείγοντα.   

Θα ήθελα επίσης να ενημερώσω ότι στη σημερινή κατάθεση υπάρχουν και νομοσχέδια που 
κατατίθενται για να συζητηθούν από τις αρμόδιες επιτροπές. Επίσης, στη σημερινή κατάθεση περιλαμβάνεται 
και το νομοσχέδιο με τίτλο «Ο περί Εταιρειών (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2020», που αφορά την 
καταβολή τέλους €350 από εταιρείες και για το οποίο υπάρχει αίτημα της κυβέρνησης να προωθηθεί κατά 
προτεραιότητα σε επόμενη συνεδρίαση της Βουλής. 

Αντιλαμβάνομαι ότι όσον αφορά το νομοσχέδιο περί Αποχετευτικών Συστημάτων δεν υπάρχει 
ένσταση να κηρυχθεί επείγον. 

Οσον αφορά το νομοσχέδιο περί Προστασίας και Ευημερίας των Ζώων, αντιλαμβάνομαι υπάρχει 
αίτημα από ΑΚΕΛ, ΔΗΣΥ και Οικολόγους για κατάθεση στη σημερινή συνεδρία και προώθησή του στην 
επόμενη συνεδρία, δηλαδή να μην κηρυχθεί επείγον.  Υπάρχουν διαφωνίες;  

Ωραία, πόσοι ψηφίζουν υπέρ της αναβολής;  Ψηφίστε. 

ΑΒΕΡΩΦ ΝΕΟΦΥΤΟΥ: 

Με τη διευκρίνιση, κύριε Πρόεδρε, ότι θα μπει στην επόμενη ολομέλεια. 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

Στην επόμενη συνεδρία, ναι, το είπα.  Ναι, έτσι κατάλαβα ότι ήταν η συνεννόησή σας.   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Δεκαπέντε υπέρ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

Πόσοι εναντίον;  

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Πέντε, κύριε Πρόεδρε και μια αποχή, η δική σας. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

Με δεκαπέντε ψήφους υπέρ, πέντε εναντίον και μία αποχή, το θέμα αναβάλλεται για την επόμενη 
συνεδρία της ολομέλειας*.1  

Προχωρούμε τώρα στο Κεφάλαιο Πρώτο, που είναι η νομοθετική εργασία.  Όπως έχουμε 
συμφωνήσει, θα γίνεται μόνο μία ψηφοφορία για κάθε σχέδιο νόμου, που θα αφορά τόσο τα άρθρα όσο και 
το σχέδιο νόμου ως σύνολο.  

Το πρώτο θέμα τιτλοφορείται «Ο περί Εμπορικής Ναυτιλίας (Τέλη και Φορολογικές Διατάξεις) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2020».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για το νομοσχέδιο «Ο 
περί Εμπορικής Ναυτιλίας (Τέλη και Φορολογικές Διατάξεις) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2020»  

Παρόντες: 

 Άγγελος Βότσης, πρόεδρος  Άριστος Δαμιανού 

 Μαρίνος Μουσιούττας    Αντρέας Καυκαλιάς 

 Αβέρωφ Νεοφύτου    Μιχάλης Γιωργάλλας 

 Μάριος Μαυρίδης    Γιώργος Περδίκης 

 Ονούφριος Κουλλά   Άννα Θεολόγου 

 Στέφανος Στεφάνου  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο 
σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 9 Μαρτίου 2020.  Στη συνεδρία της επιτροπής παρευρέθηκαν 
η Υφυπουργός Ναυτιλίας, συνοδευόμενη από υπηρεσιακούς του υφυπουργείου, καθώς και εκπρόσωποι του 
Υπουργείου Οικονομικών, της Νομικής Υπηρεσίας της Δημοκρατίας, του Γραφείου Εφόρου Ελέγχου 
Κρατικών Ενισχύσεων, του Κυπριακού Ναυτιλιακού Επιμελητηρίου (ΚΝΕ), της ΣΕΚ, της ΔΕΟΚ και του 
Συνδέσμου Αξιωματικών Εμπορικού Ναυτικού.  Η ΠΕΟ, η Κυπριακή Ένωση Πλοιοκτητών (ΚΕΠ) και ο 
Σύνδεσμος Πλοιάρχων Εμπορικού Ναυτικού, παρ’ όλο που κλήθηκαν, δεν εκπροσωπήθηκαν στις συνεδρίες 
της επιτροπής. Σημειώνεται ότι η ΚΕΠ, στις 3 Μαρτίου 2020, ενημέρωσε γραπτώς την επιτροπή ότι συμφωνεί 
με τις πρόνοιες του νομοσχεδίου. 

 Σημειώνεται περαιτέρω ότι για το θέμα πραγματοποιήθηκε, στις 13 Απριλίου 2020, τηλεδιάσκεψη 
για σκοπούς διαβούλευσης μεταξύ των μελών της επιτροπής. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί Εμπορικής Ναυτιλίας (Τέλη και 
Φορολογικές Διατάξεις) Νόμου, ώστε να ενσωματωθούν σε αυτόν οι απαιτήσεις που επιβάλλει στα κράτη 
μέλη η Ευρωπαϊκή Επιτροπή σχετικά με τις κρατικές ενισχύσεις στον τομέα των θαλάσσιων μεταφορών, 
προκειμένου να επιτευχθεί η ανανέωση και συνέχιση για την περίοδο 2020-2029 του ισχύοντος φορολογικού 
καθεστώτος στην κυπριακή ναυτιλία, δηλαδή του συστήματος φορολόγησης με ετήσιο φόρο χωρητικότητας, 
κατόπιν εξασφάλισης σχετικής έγκρισης από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. 

 Ειδικότερα, με τον προτεινόμενο νόμο εισάγονται στην εθνική νομοθεσία οι ελάχιστες απαιτούμενες 
ρυθμίσεις για σκοπούς προσαρμογής με τα νέα δεδομένα/απαιτήσεις που επιβάλλει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή 
στα κράτη μέλη με βάση σχετικές αποφάσεις της αναφορικά με τις κρατικές ενισχύσεις στον τομέα των 

                                                           
*  Στο πλαίσιο της λήψης έκτακτων μέτρων ασφαλείας για αντιμετώπιση της ενσκήψασας πανδημίας COVID-19 

δεν πραγματοποιήθηκε ηλεκτρονική ψηφοφορία. 
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θαλάσσιων μεταφορών, καθώς και συνακόλουθες με τη μετεξέλιξη του Τμήματος Εμπορικής Ναυτιλίας σε 
Υφυπουργείο Ναυτιλίας τροποποιήσεις. 

 Σύμφωνα με τα κατατεθέντα στοιχεία, οι προτεινόμενες ρυθμίσεις που αφορούν στη συμμόρφωση 
με τις απαιτήσεις της Ευρωπαϊκής Επιτροπής προβλέπουν τα ακόλουθα: 

1.  Σαφή προσδιορισμό των τύπων των πλοίων που εμπίπτουν στον όρο «επιλέξιμο πλοίο» και δύναται 
να ενταχθούν στο σύστημα φόρου χωρητικότητας, καθώς και τους τύπους των πλοίων που δεν 
νομιμοποιούνται να ενταχθούν στο εν λόγω σύστημα και δε συνιστούν επιλέξιμο πλοίο. 

2.  Καθορισμό των δραστηριοτήτων που είναι παρεμφερείς με τις θαλάσσιες μεταφορές και των 
προϋποθέσεων κάτω από τις οποίες τα έσοδα από τις παρεμφερείς δραστηριότητες εντάσσονται στο 
σύστημα φόρου χωρητικότητας, για σκοπούς νομικής σαφήνειας. 

3.  Καθορισμό των προϋποθέσεων κάτω από τις οποίες πλοιοκτήτης θεωρείται επιλέξιμος πλοιοκτήτης 
για να ενταχθεί στο σύστημα φόρου χωρητικότητας, σε περίπτωση που εκναυλώνει επιλέξιμο πλοίο 
του, υπό όρους ναύλωσης «γυμνού» πλοίου (bareboat charter). 

4.  Παραχώρηση έκπτωσης επί του φόρου χωρητικότητας  ποσοστού μέχρι 30%  και σε επιλέξιμους 
πλοιοκτήτες κοινοτικών πλοίων, πέραν των επιλέξιμων πλοιοκτητών κυπριακών πλοίων για τους 
οποίους ισχύει σήμερα η εν λόγω έκπτωση, υπό την προϋπόθεση ότι πρόκειται για πλοία που 
χρησιμοποιούν μηχανισμούς/εξοπλισμούς για την περιβαλλοντική διατήρηση του θαλάσσιου 
περιβάλλοντος και για τη μείωση των επιπτώσεων της κλιματικής αλλαγής, με κριτήρια επιλεξιμότητας 
που θα καθορίζονται με διάταγμα του Υπουργικού Συμβουλίου. 

5.  Διεύρυνση της ισχύουσας φορολογικής ελάφρυνσης που εφαρμόζεται στους ναυτικούς, προκειμένου 
η απαλλαγή από το φόρο εισοδήματος να εφαρμόζεται σε ναυτικούς κοινοτικών πλοίων και να μην 
περιορίζεται σε ναυτικούς κυπριακών πλοίων. 

 Σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία ισχύουν τα ακόλουθα: 

1.  Η μέθοδος της φορολόγησης με ετήσιο φόρο χωρητικότητας, αντί του κανονικού εταιρικού φόρου, έχει 
υιοθετηθεί από τα πλείστα κράτη μέλη και είναι αποδεκτή από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. 

2.  Με βάση την ισχύουσα πρακτική/πολιτική της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, τα καθεστώτα φορολογίας με 
φόρο χωρητικότητας που εφαρμόζουν τα κράτη μέλη εγκρίνονται ως κρατικές ενισχύσεις για μέγιστη 
περίοδο δέκα ετών. 

3.  Το ισχύον κυπριακό σύστημα φορολόγησης με ετήσιο φόρο χωρητικότητας ρυθμίζεται από τον περί 
Εμπορικής Ναυτιλίας (Τέλη και Φορολογικές Διατάξεις) Νόμο, που εφαρμόστηκε το 2010 κατόπιν 
σχετικής έγκρισης της Ευρωπαϊκής Επιτροπής ως σχέδιο κρατικής ενίσχυσης. Στη βάση της έγκρισης 
που έλαβε η Δημοκρατία από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, η περίοδος ισχύος του εν λόγω νόμου 
ορίστηκε από την 1η Ιανουαρίου 2010 μέχρι την 31η Δεκεμβρίου 2019, με δυνατότητα επέκτασης της 
εν λόγω περιόδου κατόπιν απόφασης του Υπουργικού Συμβουλίου, υπό την προϋπόθεση 
εξασφάλισης εκ των προτέρων σχετικής έγκρισης από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. 

4.  Το Υφυπουργείο Ναυτιλίας, με τη συμβολή ad hoc ομάδας εργασίας/διαπραγμάτευσης για το 
φορολογικό σύστημα της κυπριακής ναυτιλίας, από τον Ιούλιο του 2018 προχώρησε σε 
διαπραγματεύσεις με τη Γενική Διεύθυνση Ανταγωνισμού της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για ανανέωση 
του καθεστώτος φόρου χωρητικότητας της Κύπρου για την περίοδο 2020-2029. 

5.  Προς το σκοπό αυτό, η Δημοκρατία κοινοποίησε τον προτεινόμενο νόμο στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, 
η οποία στις 16 Δεκεμβρίου 2019 τον έκρινε ως συμβατό με το ευρωπαϊκό κεκτημένο σχέδιο κρατικής 
ενίσχυσης και συνακόλουθα ενέκρινε την παράταση της ισχύος του υφιστάμενου συστήματος φόρου 
χωρητικότητας της Κύπρου για τα έτη 2020-2029 υπό προϋποθέσεις. 

6.  Η μέχρι σήμερα εφαρμογή του συστήματος φορολόγησης με ετήσιο φόρο χωρητικότητας κρίνεται 
επιτυχής, γεγονός το οποίο επιβεβαιώνεται και από τα αποτελέσματα σχετικών ελέγχων της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής. Οι φορολογικές ελαφρύνσεις, υπό τη μορφή ετήσιου φόρου χωρητικότητας 
προς τους πλοιοκτήτες κυπριακών πλοίων εγγεγραμμένων στο κυπριακό νηολόγιο, τις 
πλοιοδιαχειρίστριες εταιρείες που εδρεύουν στην Κύπρο, τους πλοιοκτήτες αλλοδαπών πλοίων και 
τους ναυλωτές πλοίων, συνέβαλαν στη σταθερότητα και περαιτέρω βελτίωση της ανταγωνιστικότητας 
της κυπριακής ναυτιλιακής βιομηχανίας, ενώ παράλληλα στήριξαν την κυπριακή οικονομία κατά την 
περίοδο της οικονομικής κρίσης. 

7. O αριθμός των εταιρειών που έχουν ενταχθεί στο σύστημα φόρου χωρητικότητας από το 2010 έχει 
αυξηθεί σημαντικά, επιβεβαιώνοντας την ελκυστικότητα του συστήματος και τις ευρύτερες θετικές του 
οικονομικές επιπτώσεις. Ενδεικτικά ισχύουν τα ακόλουθα: 

 2010 2019 
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Διαχειριστές πλοίων 29 48 

Ναυλωτές 14 48 

Πλοιοκτήτες αλλοδαπών πλοίων 9 119 

8.  Τα νέα σχέδια κρατικών ενισχύσεων που περιλαμβάνονται στον προτεινόμενο νόμο αναμένεται να 
αξιοποιηθούν κατά τη διάρκεια της περιόδου 2020-2029 από περίπου 2 000 ναυτιλιακές επιχειρήσεις 
που δραστηριοποιούνται στην Κύπρο (πλοιοκτήτες, ναυλωτές, πλοιοδιαχειριστές), καθώς και από 
αριθμό ναυτικών που θα λαμβάνουν τη σχετική απαλλαγή φόρου εισοδήματος, με το ετήσιο συνολικό 
κόστος της σχετικής κρατικής ενίσχυσης να αναμένεται να ανέλθει στα €15,4 εκατομ. 

9. Η κρατική ενίσχυση προβλέπεται να υπερκαλυφθεί μέσω της διατήρησης στην Κύπρο των 
υφιστάμενων ναυτιλιακών εταιρειών που δραστηριοποιούνται στη χώρα, αλλά και της περαιτέρω 
επέκτασης των δραστηριοτήτων τους, καθώς και της προσέλκυσης νέων ναυτιλιακών δραστηριοτήτων 
στην Κύπρο, ως αποτέλεσμα αφενός των νέων μέτρων που προβλέπονται στον προτεινόμενο νόμο 
και αφετέρου της αύξησης των φορολογικών εσόδων. 

 Στο πλαίσιο της συζήτησης του θέματος, η Υφυπουργός Ναυτιλίας δήλωσε μεταξύ άλλων ότι με την 
έγκαιρη έγκριση από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή της παράτασης του συστήματος φόρου χωρητικότητας της 
Κύπρου, πριν από την 31η Δεκεμβρίου 2019, διασφαλίζεται η ομαλή συνέχιση της εφαρμογής των 
υφιστάμενων σχεδίων κρατικών ενισχύσεων σε σχέση με τα κυπριακά πλοία. Παράλληλα, επισήμανε την 
ανάγκη ψήφισης του προτεινόμενου νόμου το συντομότερο δυνατό, προκειμένου τα σχέδια κρατικών 
ενισχύσεων να μπορούν να αξιοποιηθούν και στις περιπτώσεις των κοινοτικών πλοίων, προκειμένου να 
διασφαλιστεί η αρχή της ίσης μεταχείρισης και η σταθερότητα του ναυτιλιακού τομέα. 

 Ο εκπρόσωπος του Γραφείου του Εφόρου Ελέγχου Κρατικών Ενισχύσεων δήλωσε ότι η Δημοκρατία 
έχει ακολουθήσει όλες τις προβλεπόμενες διαδικασίες σχετικά με τους ευρωπαϊκούς κανόνες κρατικών 
ενισχύσεων για την εξασφάλιση της έγκρισης του προτεινόμενου νόμου και της παράτασης της ισχύος του 
συστήματος φόρου χωρητικότητας από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. 

 Οι εκπρόσωποι της Νομικής Υπηρεσίας της Δημοκρατίας, του ΚΝΕ, της ΣΕΚ, της ΔΕΟΚ και του 
Συνδέσμου Αξιωματικών Εμπορικού Ναυτικού συμφώνησαν με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις του 
νομοσχεδίου. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα 
τέθηκαν ενώπιόν της, ομόφωνα εισηγείται την ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ 

Πόσοι ψηφίζουν υπέρ του νομοσχεδίου; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Είκοσι ένας παρόντες, κύριε Πρόεδρε, ομόφωνο. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

Ωραία!  Είναι ομόφωνο.  Με είκοσι μία ψήφους υπέρ, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο.  

Το δεύτερο θέμα στην ημερήσια διάταξη είναι η πρόταση νόμου με τίτλο «Ο περί Εταιρειών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2020».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Ενέργειας, Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού για 
την πρόταση νόμου «Ο περί Εταιρειών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2020» 

Παρόντες: 

 Ανδρέας Κυπριανού, πρόεδρος  

 Σάβια Ορφανίδου  

 Μιχάλης Σοφοκλέους 

 Κώστας Κώστα 

 Ανδρέας Πασιουρτίδης 

 Χριστάκης Τζιοβάνης  

Άγγελος Βότσης  

Μαρίνος Μουσιούττας  

Ηλίας Μυριάνθους 

Γεώργιος Παπαδόπουλος  

Άννα Θεολόγου  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Ενέργειας, Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού μελέτησε κατά 
προτεραιότητα την πιο πάνω πρόταση νόμου, η οποία κατατέθηκε στη Βουλή στις 28 Φεβρουαρίου 2020 
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από τους κ. Πανίκο Λεωνίδου βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού και Ηλία Μυριάνθους βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Πάφου, σε συνεδρία της που πραγματοποιήθηκε διά τηλεδιασκέψεως στις 15 
Απριλίου 2020. 

 Σκοπός της πρότασης νόμου είναι η τροποποίηση του περί Εταιρειών Νόμου, έτσι ώστε η ημερομηνία 
έναρξης της ισχύος των διατάξεων των άρθρων 11(γ), 20, 23(β), 26(β), 28(δ) και 36(ε) του περί Εταιρειών 
(Τροποποιητικού) (Αρ. 3) Νόμου του 2018 να μετατεθεί από τις 18 Απριλίου 2020 στις 18 Απριλίου 2021.  Οι 
διατάξεις αυτές αφορούν την επιβολή χρηματικής επιβάρυνσης από τον Έφορο Εταιρειών σε εταιρείες, σε 
περίπτωση που παραλείπουν να υποβάλουν έγκαιρα έντυπα και έγγραφα, όπως είναι η ετήσια έκθεση 
εταιρείας, τα έγγραφα για τα εγγεγραμμένα γραφεία εταιρειών, για παραχώρηση μετοχών κ.λπ.  Η πρόνοια 
αυτή αρχικά θα τίθετο σε ισχύ στις 18 Δεκεμβρίου 2019 ημερομηνία η οποία παρατάθηκε, με προηγούμενη 
τροποποίηση της βασικής νομοθεσίας, ώστε να τεθεί σε ισχύ στις 18 Απριλίου 2020. 

 Σύμφωνα με τους εισηγητές της πρότασης νόμου η προώθησή της κρίνεται αναγκαία, αφού η 
παράταση που δόθηκε με την πιο πάνω αναφερόμενη τροποποίηση λήγει στις 18 Απριλίου 2020 και λόγω 
των ιδιαίτερων συνθηκών που προέκυψαν από την πανδημία της νόσου του κορονωιού και των μέτρων που 
λήφθηκαν από την κυβέρνηση για αποτροπή της εξάπλωσής της είναι ανέφικτη η συμμόρφωση με τις 
διατάξεις που προβλέπει η νομοθεσία. 

 Η εκτελεστική εξουσία, μέσω του Γραμματέα του Υπουργικού Συμβουλίου, χωρίς να διαφωνεί με 
τους σκοπούς και επιδιώξεις της πρότασης νόμου, εισηγήθηκε στη Βουλή την μετάθεση της ημερομηνίας 
έναρξης της ισχύος των διατάξεων της νομοθεσίας στο τέλος του 2020, αντί στις 18 Απριλίου 2021. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα 
τέθηκαν ενώπιόν της, τροποποίησε το κείμενο της πρότασης νόμου, ώστε η ημερομηνία έναρξης της ισχύος 
των διατάξεων της νομοθεσίας να μετατεθεί από τις 18 Απριλίου 2021 στις 18 Δεκεμβρίου 2020. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας 
ομόφωνα εισηγείται την ψήφιση της πρότασης νόμου σε νόμο, όπως αυτή διαμορφώθηκε σύμφωνα με τα 
πιο πάνω και αφού έτυχε των απαραίτητων νομοτεχνικών βελτιώσεων. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ 

Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της πρότασης νόμου; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Ομόφωνα, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

Ομόφωνα η πρόταση νόμου ψηφίζεται σε νόμο.  

Οι κανονισμοί υπ’ αρ. 3 μέχρι 55 αποσύρονται από την εκτελεστική εξουσία.  

Να προχωρήσουμε τώρα στον περί Αποχετευτικών Συστημάτων (Τροποποιητικό) Νόμο του 2020.  Η 
έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εσωτερικών για το νομοσχέδιο «O περί Αποχετευτικών 
Συστημάτων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2020»  

Παρόντες:  

 Ελένη Μαύρου, πρόεδρος  Ξένια Κωνσταντίνου 

 Γιώργος Τ. Γεωργίου Πανίκος Λεωνίδου 

 Ευανθία Σάββα  Κωστής Ευσταθίου 

 Γιώργος Κάρουλλας Λίνος Παπαγιάννης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών μελέτησε αυθημερόν το υπό αναφορά νομοσχέδιο, το 
οποίο κατατέθηκε στη σημερινή συνεδρία της ολομέλειας της Βουλής και κηρύχθηκε επείγον. 

 Σημειώνεται ότι η επιτροπή είχε την ευκαιρία να εξετάσει το νομοσχέδιο πριν από την κατάθεσή του 
στην ολομέλεια του σώματος διά τηλεδιασκέψεως, η οποία πραγματοποιήθηκε στις 14 Απριλίου 2020 και 
στην οποία συμμετείχαν ο Πρόεδρος της Βουλής των Αντιπροσώπων και ο Υπουργός Εσωτερικών. 

Σκοπός του νομοσχεδίου είναι η τροποποίηση του περί Αποχετευτικών Συστημάτων Νόμου, ώστε να 
εισαχθεί σε αυτόν διάταξη σύμφωνα με την οποία, σε περίπτωση μη καταβολής οφειλόμενου ποσού 
δικαιώματος ή τέλους για το έτος 2019 εντός της προβλεπόμενης προθεσμίας πληρωμής, θα επιβάλλεται 
πρόσθετη επιβάρυνση επί του απλήρωτου ποσού του δικαιώματος ή τέλους η οποία θα ισούται: 
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1. με πέντε τοις εκατόν (5%) επί του εν λόγω ποσού στην περίπτωση πληρωμής του εντός έξι (6) 
μηνών μετά τη λήξη της προβλεπόμενης προθεσμίας πληρωμής, και  

2. με δεκαπέντε τοις εκατόν (15%) επ’ αυτού στην περίπτωση πληρωμής του μετά την πάροδο έξι (6) 
μηνών από τη λήξη της προβλεπόμενης προθεσμίας πληρωμής. 

Υπενθυμίζεται ότι, σύμφωνα με τις ισχύουσες διατάξεις της υπό τροποποίηση βασικής νομοθεσίας, 
σε περίπτωση μη καταβολής οφειλόμενου ποσού δικαιώματος ή τέλους εντός της προβλεπόμενης 
προθεσμίας πληρωμής, η υπό αναφορά πρόσθετη επιβάρυνση ανέρχεται σε ποσοστό πέντε τοις εκατόν 
(5%) επί του απλήρωτου ποσού, εφόσον αυτό καταβληθεί προτού παρέλθουν τέσσερις (4) μήνες από τη 
λήξη της εν λόγω προθεσμίας και σε ποσοστό δεκαπέντε τοις εκατόν (15%), εφόσον αυτό καταβληθεί μετά 
την πάροδο τεσσάρων (4) μηνών από τη λήξη της προθεσμίας αυτής. 

Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν στην επιτροπή από το Υπουργείο Εσωτερικών, η 
προτεινόμενη με το νομοσχέδιο ρύθμιση κρίθηκε αναγκαία από την εκτελεστική εξουσία στο πλαίσιο της 
ανάγκης λήψης μέτρων έκτακτης ανάγκης συνεπεία της ενσκήψασας πανδημίας COVID-19, η οποία πλήττει 
και τη Δημοκρατία. Ειδικότερα, όπως επισημαίνεται στα εν λόγω στοιχεία, η ρύθμιση αυτή αποτελεί μέτρο το 
οποίο αναμένεται ότι θα συμβάλει στην οικονομική ελάφρυνση των πολιτών. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, υιοθετεί 
τους σκοπούς και τις επιδιώξεις του νομοσχεδίου και ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την ψήφισή του σε νόμο. 

 Τονίζεται ότι, λόγω της έκρυθμης κατάστασης που επηρεάζει και την εύρυθμη λειτουργία του 
νομοθετικού σώματος, το υπό αναφορά νομοσχέδιο υποβάλλεται προς ψήφιση στην ολομέλεια του σώματος 
με τις ελάχιστες διορθώσεις από νομοτεχνικής, συντακτικής και γλωσσικής άποψης εκ μέρους των αρμόδιων 
υπηρεσιών της Βουλής.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

Πόσοι ψηφίζουν υπέρ του νομοσχεδίου για το αποχετευτικό;  Είσαστε ομόφωνοι είπατε. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Ομόφωνο, κύριε Πρόεδρε, είκοσι ένας υπέρ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

Ομόφωνα το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

Πριν προχωρήσω….  Τι; 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΘΕΟΠΕΜΠΤΟΥ: 

Θέλω να πω κάτι. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

Όχι, δε θα πεις! Η συμφωνία είναι να μη λέμε!  Και να σας παρακαλέσω και κάτι, και ιδιαίτερα τους 
Οικολόγους.  Έχουμε κάποιες συμφωνίες, είτε θα τις τηρούμε είτε όχι.  Έχω δώσει οδηγίες στον γενικό 
διευθυντή το ενωρίτερο να σας λέει, για να τηρούνται.   

Δεν μπορεί να έρχεται εδώ αίτημα από βουλευτή για αναβολή και να αποφασίσει ο Πρόεδρος.  Με 
ποια διαδικασία να αποφασίσει ο Πρόεδρος;  Όχι!   

Oι διευκρινίσεις αυτές να γίνουν σε μία διαβούλευσή μας και να καταλήγουμε.  Εγώ δεν καταλαβαίνω 
γιατί πρέπει να συμφωνούμε ένα πράμα και την άλλη μέρα να αποφασίζουμε ότι υπάρχει άλλη διαδικασία.  
Εφύγαμε από τους κανονισμούς, φύγαμε από τις διαδικασίες, υπάρχει κάποια συμφωνία.  Αν δεν την 
καταλάβατε καλά, πραγματικά, θα σας τη στείλω γραπτώς και θέλω να μου την εξηγήσετε ξανά. 

Με αυτό...  

(Ο κ. Γιώργος Λουκαΐδης ζητά τον λόγο.) 

Δε θα δώσω τον λόγο Γιώργο!  Θέλετε να κάνουμε τη συζήτηση για τη διαδικασία εδώ;  Αν θέλουν 
όλοι, να το κάνουμε.  Θα κάνουμε διαβούλευση αύριο-μεθαύριο, αν θέλετε, αφού πάρετε το χαρτί και να τα 
ξαναπούμε, για να μην υπάρχουν αυτές οι παρεξηγήσεις, αλλά σίγουρα δεν υπάρχει διαδικασία για αίτημα 
προς τον Πρόεδρο της Βουλής για αναβολή, ιδιαίτερα θέματος που δεν έχει κατατεθεί!  Όσο και να 
παρατραβήξω τους κανονισμούς, δεν μπορώ να αναβάλω θέμα που δεν έχει κατατεθεί! 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΛΟΥΚΑΪΔΗΣ  

Θέλω να πω κάτι. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 



1538 

Μα, αν πεις, θα κάνουμε συζήτηση!  Αν θέλεις να κάνουμε συζήτηση…  Το λοιπόν… 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΛΟΥΚΑΪΔΗΣ: 

Η εικόνα…  Συμφωνήσαμε ότι…  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

Γιώργο, δε θέλω… 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΛΟΥΚΑΪΔΗΣ: 

Είναι διαδικαστικό το ζήτημα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

Ή θα κάνουμε εδώ τη συμφωνία….  Κάνουμε διαβουλεύσεις, για να λύνουμε τα διαδικαστικά σε αυτή 
την κρίσιμη περίοδο.  Αν θα ερχόμαστε στην ολομέλεια -που κάποιοι ανησυχούν λίγο και κάποιοι πολύ ότι 
μένουμε πολλή ώρα και δεν έπρεπε- και θα συζητούμε διαδικαστικά θέματα τα οποία έπρεπε να λύσουμε 
αλλού, νομίζω ότι δεν είναι το σωστό.  Αύριο, αν θέλετε, να κάνουμε διαβούλευση και να συζητήσουμε όλα 
τα διαδικαστικά.   

Κεφάλαιο Τρίτο:  Ερωτήσεις και απαντήσεις.  Αυτές σας έχουν ήδη δοθεί γραπτώς. 

(Οι ερωτήσεις των βουλευτών) 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.422, ημερομηνίας 12 Μαρτίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

«Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το στάδιο 
στο οποίο βρίσκεται το νομοσχέδιο που αφορά το σύστημα ασφαλείας των παραλιών που εγκρίθηκε από 
το Υπουργικό Συμβούλιο με το σχέδιο “Σαλαμίς” και πώς κατοχυρώνονται οι ναυαγοσώστες που εκτελούν 
αυτό το επικίνδυνο επάγγελμα”.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.423, ημερομηνίας 12 Μαρτίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Μιχάλη Γιωργάλλα 

«Με πρωτοβουλία των εκπαιδευτικών και των μαθητών του Β΄ Δημοτικού Σχολείου Γεροσκήπου έχει 
δημιουργηθεί “Ο Τοίχος της Καλοσύνης”.  Στόχος αυτής της κίνησης είναι να μπορεί κάποιος να αφήσει 
καθαρά ρούχα και παπούτσια σε καλή κατάσταση, αλλά και τρόφιμα μακράς διαρκείας και είδη υγιεινής για 
τους συνανθρώπους μας που τα χρειάζονται εντός και εκτός σχολείου. 

Με αυτή την απλή ενέργεια διαπαιδαγωγούνται οι μαθητές μας ως προς τις αξίες της αγάπης, του 
εθελοντισμού, της αλληλεγγύης και ταυτόχρονα συμβάλλουν με την προσφορά τους στην αντιμετώπιση της 
φτώχιας και εξαθλίωσης των συνανθρώπων μας. 

Παρακαλούμε τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν το υπουργείο 
έχει πρόθεση να εντάξει μέσα στα προγράμματά του αυτή την πρακτική, με στόχο να την εφαρμόσουν 
περισσότερα σχολεία.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.424, ημερομηνίας 12 Μαρτίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Μιχάλη Γιωργάλλα 

«Με βάση τα τελευταία στατιστικά στοιχεία της Eurostat το χάσμα των αμοιβών μεταξύ ανδρών και 
γυναικών στην Κύπρο ανέρχεται στο 14%.  Η Ευρωπαϊκή Ένωση μέσα από συστάσεις της παροτρύνει τα 
κράτη μέλη για εισαγωγή μέτρων για βελτίωση της κατάστασης, όπως είναι η προώθηση των γυναικών σε 
διευθυντικές θέσεις, μείωση του έμφυλου επαγγελματικού διαχωρισμού, συμφιλίωση οικογένειας και 
εργασίας και άλλα. 

Παρακαλούμε τον αρμόδιο υπουργό όπως μας ενημερώσει από πλευράς του υπουργείου ποια μέτρα 
λαμβάνονται, έτσι ώστε να ενισχυθεί η διαφάνεια αμοιβών ανάμεσα στα δύο φύλα, που θα οδηγήσει στην 
ενθάρρυνση των γυναικών να προβαίνουν σε καταγγελίες και να διεκδικούν τα δικαιώματά τους στην 
εργασία (έγιναν συνολικά δύο παράπονα από το 2006). 

Επίσης, είναι στους σχεδιασμούς του υπουργείου η μελέτη για κατάρτιση στρατηγικού σχεδίου που 
να προτείνει μέτρα για εξάλειψη του χάσματος αμοιβών;»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.425, ημερομηνίας 12 Μαρτίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Μιχάλη Γιωργάλλα 

«Παρακαλούμε τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σχετικά με 
παράπονα που έχουμε λάβει για μη εφαρμογή από το κτηματολόγιο της νομοθεσίας που αφορά τον 
υποχρεωτικό διαχωρισμό συνιδιόκτητων κτημάτων. 

Επισυνάπτεται σχετική επιστολή.» 
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Σημείωση:  Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
στάλθηκε στον αρμόδιο υπουργό. 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.426, ημερομηνίας 12 Μαρτίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Ηλία Μυριάνθους 

 «Στην κοινότητα Αργάκας οι αγροτικοί δρόμοι οι οποίοι γειτνιάζουν με τον ποταμό που διασχίζει την 
κοινότητα έχουν υποστεί σοβαρές καταστροφές λόγω των έντονων βροχοπτώσεων και της υπερχείλισης 
του ποταμού. 

Ως εκ τούτου, η κοινότητα ζητά όπως αποκατασταθούν οι ζημιές αυτές στους αγροτικούς δρόμους, 
επαναοριοθετηθεί ο ποταμός και ανακατασκευαστούν τα αναχώματα που έχουν καταστραφεί. 

Με βάση αυτά παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει το σώμα πώς αντιμετωπίζει το 
αίτημα αυτό.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.427, ημερομηνίας 12 Μαρτίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Ηλία Μυριάνθους 

 «Η κοινότητα Αργάκας ζητά κατάργηση της χάραξης του υπεραστικού δρόμου που διασχίζει την 
οικιστική περιοχή της κοινότητας και άμεση μετακίνησή του προς τις παρυφές του δάσους Αργάκας. 

Με βάση τα πιο πάνω παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει το σώμα πώς αντιμετωπίζει 
το αίτημα αυτό.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.428, ημερομηνίας 12 Μαρτίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Ηλία Μυριάνθους 

«Στην κοινότητα Αργάκας, λόγω των έντονων βροχοπτώσεων που είχαμε από το προηγούμενο έτος 
μέχρι και σήμερα, έχουν μετακινηθεί τεράστιες ποσότητες φερτών υλικών (π.χ. κλαδιά δέντρων, μπάζα, 
κ.λπ.) μέσω των αυλακιών παραπλεύρως των δρόμων, με αποτέλεσμα τη συσσώρευσή τους. 

Ως εκ τούτου, η κοινότητα ζητά όπως καθαριστούν αμέσως τα εν λόγω αυλάκια, γιατί πλημμυρίζουν 
τα σπίτια, ή, σε διαφορετική περίπτωση, όπως δοθεί οικονομική βοήθεια από το κράτος προς την κοινότητα, 
για να επιληφθεί του προβλήματος η ίδια. 

Με βάση αυτά, παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει το σώμα πώς προσεγγίζει το 
αίτημα αυτό.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.429, ημερομηνίας 12 Μαρτίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Ηλία Μυριάνθους 

«Η κοινότητα Αργάκας ζητά από το κράτος όπως προχωρήσει άμεσα με τεχνοοικονομική μελέτη για 
την κατασκευή πεζοδρομίων εντός των κοινοτικών ορίων του χωριού. 

Με βάση αυτά, ερωτάται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει το σώμα πώς προσεγγίζει το αίτημα 
αυτό.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.430, ημερομηνίας 12 Μαρτίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Ηλία Μυριάνθους 

«Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει το σώμα πώς προσεγγίζει το αίτημα για ένταξη 
στις προσφερόμενες υπηρεσίες από τα Κέντρα Εξυπηρέτησης του Πολίτη και υπηρεσιών που αφορούν το 
Τμήμα Εφόρου Εταιρειών και Επίσημου Παραλήπτη.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.431, ημερομηνίας 12 Μαρτίου 2020, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ξένιας Κωνσταντίνου 

 «Παρακαλώ όπως ενημερώσετε τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τον κατάλογο ακριτικών κοινοτήτων 
Λευκωσίας, για τα ακριβή κριτήρια ορισμού μιας κοινότητας ως ακριτικής περιοχής, καθώς και για τα 
προγράμματα, μέτρα και εργαλεία στήριξης των περιοχών αυτών του υπουργείου σας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.432, ημερομηνίας 12 Μαρτίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου Κέττηρου 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να απαντήσει κατά πόσο το Υπουργείο Υγείας έχει λάβει απόφαση 
για μετατροπή του Γενικού Νοσοκομείου Αμμοχώστου σε νοσοκομείο αναφοράς για τον κορωνοϊό. 

 Οι πληροφορίες έχουν προκαλέσει μεγάλη αναστάτωση στους κατοίκους της ελεύθερης επαρχίας 
Αμμοχώστου, καθώς το νοσοκομείο Αμμοχώστου είναι το μοναδικό δημόσιο νοσηλευτήριο στην περιοχή, 
γεγονός που προκαλεί εύλογα ερωτήματα για το πώς θα εξυπηρετούνται τα επείγοντα περιστατικά της 
επαρχίας. 
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 Παρακαλώ επιβεβαιώστε ή διαψεύστε αν ισχύουν οι πληροφορίες ότι ο σχεδιασμός προβλέπει αρχικό 
κλείσιμο της Παιδιατρικής και της Γυναικολογικής Κλινικής και, εφόσον απαιτηθεί, να ανασταλούν όλες οι 
υπηρεσίες του νοσοκομείου, ακόμη και του Τμήματος Ατυχημάτων και Επειγόντων Περιστατικών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.433, ημερομηνίας 17 Μαρτίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου 

 «Νοουμένου ότι, σύμφωνα με την ισχύουσα νομοθεσία, η παροχή πόσιμου νερού σε διαμερίσματα 
είναι υποχρεωτική και εξαιτίας του γεγονότος ότι οι πλείστες πολυκατοικίες χρησιμοποιούν πλαστικά 
ντεπόζιτα στο ισόγειο, για να ξεπεράσουν τα προβλήματα με την πίεση του νερού, παρακαλώ τον αρμόδιο 
υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω:   

1. Είναι επιτρεπτές τέτοιες συνδέσεις, που έχουν ως αποτέλεσμα το πόσιμο νερό να περνά μέσα από 
πλαστικά ντεπόζιτα; 

2. Έχουν εκδοθεί οδηγίες όσον αφορά τέτοιου είδους συνδέσεις; 

3. Υπάρχει σύσταση όσον αφορά τις προδιαγραφές τέτοιων πλαστικών ντεπόζιτων;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.434, ημερομηνίας 8 Απριλίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

«Σύμφωνα με το άρθρο 8Α του περί Σπόρων Νόμου, “το όριο παρουσίας γενετικά τροποποιημένων 
σπόρων σε συμβατικές σπορομερίδες αραβοσίτου καθορίζεται στο μηδέν τοις εκατό (0%)”. Επιπρόσθετα, 
περιλαμβάνονται ρυθμίσεις σχετικά με τη σήμανση των εν λόγω σπορομερίδων, τη διαδικασία ελέγχου τους 
και τις κυρώσεις που είναι δυνατό να επιβληθούν στην περίπτωση εντοπισμού γενετικά τροποποιημένων 
σπόρων αραβοσίτου πάνω από το καθορισμένο όριο. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων τα εξής: 

1.  Με ποιο τρόπο εφαρμόζονται οι πιο πάνω διατάξεις του περί Σπόρων Νόμου; 

2.  Πόσο συχνά διενεργούνται οι ενδεδειγμένοι έλεγχοι; 

3.  Έχουν διαπιστωθεί από την περίοδο εφαρμογής των εν λόγω διατάξεων (2012) οι οποιεσδήποτε 
παραβιάσεις τους και, αν ναι, πόσες ήταν αυτές, σε ποιες περιπτώσεις και ποια ήταν η ποινή που 
επιβλήθηκε;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.435, ημερομηνίας 8 Απριλίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σε απάντησή του, ημερομηνίας 24 Ιουλίου 2019, στην κοινοβουλευτική μου ερώτηση με αρ. 
23.06.011.03.665 αναφορικά με την καλλιέργεια περιβαλλοντικής συνείδησης στα σχολεία ο τέως Υπουργός 
Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και Νεολαίας κ. Κώστας Χαμπιαούρης ανέφερε ότι υιοθέτησε την εισήγησή 
μου για εφαρμογή κανονισμών πιστοποίησης φύτευσης δέντρων. Η ενδεχόμενη υιοθέτηση ενός “πράσινου 
απολυτηρίου” συζητήθηκε στη συνέχεια μεταξύ του τέως υπουργού, της αρμόδιας Μονάδας Εκπαίδευσης 
για το Περιβάλλον και την Αειφόρο Ανάπτυξη του ίδιου υπουργείου και της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής 
Παιδείας και Πολιτισμού της Βουλής. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται η θεσμοθέτηση ενός “πράσινου απολυτηρίου” και γενικότερα η ετοιμασία κανονισμών 
πιστοποίησης φύτευσης δέντρων ως ενός μέτρου ενίσχυσης της περιβαλλοντικής εκπαίδευσης στα 
σχολεία.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.436, ημερομηνίας 8 Απριλίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων εάν τηρείται 
κάποιο αρχείο στο οποίο να καταγράφονται πόσα τροχαία ατυχήματα ή δυστυχήματα έγιναν εξαιτίας της 
χρήσης κινητού τηλεφώνου. Εάν τηρείται τέτοιο αρχείο, παρακαλώ όπως υποβληθούν στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σχετικά στοιχεία για την περίοδο 2015-2020.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.437, ημερομηνίας 10 Απριλίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί σχετικά με καταγγελία σύμφωνα με την οποία έχει διενεργηθεί κηδεία θύματος 
του κορωνοϊού από μη αδειοδοτημένο γραφείο κηδειών. Από ό,τι έχω αντιληφθεί, έχει σταλεί επιστολή από 
την πρόεδρο του διοικητικού συμβουλίου του Συμβουλίου Λειτουργών Κηδειών και Ταριχευτών προς τη 
γενική διευθύντρια του Υπουργείου Υγείας, ημερομηνίας 3 Απριλίου 2020, με την οποία τεκμηριώνονται 
συγκεκριμένες καταγγελίες. Έχω επικοινωνήσει με τον αρμόδιο λειτουργό στο Υπουργείο Εσωτερικών, ο 
οποίος ανέφερε πως θα εξετάσει την καταγγελία που του έχει υποβληθεί, αν και διαβεβαίωσε ότι έχουν δοθεί 
αυστηρές οδηγίες σε όλα τα δημόσια νοσοκομεία να μην παραδίδουν νεκρούς σε μη αδειοδοτημένα γραφεία 
κηδειών. 
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 Ο δρ Λεόντιος Κωστρίκης, μέλος της επιστημονικής επιτροπής του Υπουργείου Υγείας, έχει αναφέρει 
πως οι θανόντες από κορωνοϊό πρέπει να τυγχάνουν ειδικού χειρισμού κατά την ταφή τους. Εξήγησε πως, 
όταν πεθάνει κάποιος, οι διάφοροι ιστοί (όπως τα επιθηλιακά κύτταρα του αναπνευστικού συστήματος, 
δηλαδή εκεί που πολλαπλασιάζεται ο ιός) παραμένουν εν ενεργεία και επομένως ο ιός μπορεί να 
αναπαράγεται από τα κύτταρα, μέχρι να επέλθει πλήρης θάνατος όλων των ιστών. Ο κ. Κωστρίκης ανέφερε 
πως οι νεκροί από κορωνοϊό πρέπει να κηδεύονται με διαφορετικό, ειδικό τρόπο, ώστε να αποτραπεί διάδοσή 
του. 
 Όπως μου έχει διευκρινισθεί, μόνο δεκαέξι γραφεία κηδειών παγκύπρια είναι αδειοδοτημένα με βάση 
τον περί Ελέγχου των Γραφείων Κηδειών και Εγγραφής Λειτουργών Κηδειών και Ταριχευτών Νόμο του 2013 
[182(Ι)/2013]. Όπως διαφαίνεται από την πιο πάνω αναφερόμενη επιστολή της προέδρου του διοικητικού 
συμβουλίου του Συμβουλίου Λειτουργών Κηδειών και Ταριχευτών, μη αδειοδοτημένα γραφεία κηδειών 
συνεχίζουν να λειτουργούν και να συνεργάζονται μάλιστα με κρατικά νοσηλευτήρια. Για το συγκεκριμένο αυτό 
θέμα μάλιστα έχω αποστείλει στον Υπουργό Εσωτερικών σχετική επιστολή, ημερομηνίας 3 Οκτωβρίου 2019, 
η οποία παραμένει αναπάντητη, ενώ στις 15 Ιανουαρίου 2019 έχω λάβει απάντηση στην κοινοβουλευτική 
μου ερώτηση με αριθμό 23.06.011.03.163 στην οποία αναφέρεται:  “Στις 25.10.2018 έχει διαβιβαστεί στον 
Αρχηγό Αστυνομίας, για διερεύνηση σε συνεργασία και με τους κατά επαρχία εξουσιοδοτημένους 
λειτουργούς των Επαρχιακών Διοικήσεων, καταγγελία η οποία αναφέρεται σε 15 μη αδειοδοτημένα γραφεία, 
6 εκ των οποίων περιλαμβάνονται στις υπό εξέταση αιτήσεις”.  Τα δύο αναφερόμενα έγγραφα 
επισυνάπτονται για ευκολία σας.  

 Σύμφωνα με εκπρόσωπο αδειούχων γραφείων κηδειών, υπάρχει επίσης κίνδυνος περαιτέρω 
διάδοσης του ιού, καθώς οι συγγενείς ή και συμμετέχοντες στη διαδικασία δε γνωρίζουν επ’ ακριβώς τις 
πιθανές επιπτώσεις, με κίνδυνο να μολυνθούν οι ίδιοι και με τη σειρά τους να διαδώσουν τον ιό σε άλλους 
ανθρώπους. 

 Η παράλειψη λήψης αποτελεσματικών μέτρων προστασίας του ευρύτερου κοινού, δεδομένου ότι τα 
μη αδειοδοτημένα γραφεία δεν τυγχάνουν κανενός υγειονομικού ελέγχου, είναι απαράδεκτη. Εξάλλου, δεν 
τηρούν τα ελάχιστα κριτήρια του νόμου και πιθανώς να αποτελούν εστίες μόλυνσης και διασποράς διάφορων 
ασθενειών. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν ευσταθούν οι 
αναφερόμενες καταγγελίες, αν έχουν διερευνηθεί, ποιο το αποτέλεσμα της διερεύνησής τους και ποια μέτρα 
έχουν ληφθεί ή προτίθεται να λάβει σχετικά, ώστε κανένα θύμα του κορωνοϊού να παραδοθεί σε μη 
αδειοδοτημένο γραφείο κηδειών, αλλά και να τερματιστεί η λειτουργία μη αδειοδοτημένων γραφείων 
κηδειών.» 

Σημείωση:  Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  

    Αντίγραφό τους στάλθηκε στον αρμόδιο υπουργό.  

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.438, ημερομηνίας 10 Απριλίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Η κρίση του κορωνοϊού αναδεικνύει την ανάγκη λειτουργίας ενός αδειοδοτημένου κέντρου 
αποτέφρωσης ανθρώπινων σορών. Από ό,τι έχω πληροφορηθεί, δεν έχει προχωρήσει καθόλου η υλοποίηση 
του νομικού πλαισίου που επιτρέπει την καύση νεκρών με βάση τον περί της Αποτέφρωσης Ανθρώπινης 
Σορού Νόμο του 2016 [53(I)/2016].  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων εάν όντως δεν έχει 
αδειοδοτηθεί κανένα τέτοιο κέντρο, για ποιο λόγο δεν έχει αδειοδοτηθεί από το αρμόδιο υπουργείο, πόσες 
αιτήσεις έχουν υποβληθεί και ποιοι είναι οι λόγοι που δεν επιτρέπουν την προώθηση των αιτήσεων των 
ενδιαφερόμενων ιδιωτών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.439, ημερομηνίας 10 Απριλίου 2020, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Κερύνειας κ. Ελένης Μαύρου 

 «Το Υπουργικό Συμβούλιο αποφάσισε στις 8 Απριλίου 2020 την παραχώρηση χορηγίας στα μέσα 
μαζικής επικοινωνίας, στο πλαίσιο της ευρύτερης εκστρατείας ενημέρωσης για την πανδημία του κορωνοϊού 
και με στόχο τη στήριξή τους λόγω της κατάστασης που δημιουργήθηκε.  

 Παρακαλούμε τον αρμόδιο υπουργό όπως μας ενημερώσει:  

1.  για την κατανομή του ποσού των €700.000 αναλυτικά και 

2. για τα κριτήρια στη βάση των οποίων έγινε η κατανομή της χορηγίας.» 

 Ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.440, ημερομηνίας 10 Απριλίου 2020, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Κερύνειας κ. Ελένης Μαύρου 
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 «Έχουν δει το φως της δημοσιότητας περιπτώσεις επιβολής προστίμου σε αλλοδαπούς, λόγω 
παραβίασης των μέτρων περιορισμού τα οποία έχουν εξαγγελθεί για προστασία του πληθυσμού από την 
πανδημία του κορωνοϊού. 

 Καλείται ο αρμόδιος υπουργός να μας ενημερώσει αν έχουν ληφθεί οποιαδήποτε μέτρα και ποια είναι 
αυτά για την ενημέρωση των αλλοδαπών που διαμένουν στην Κύπρο και οι οποίοι προφανώς, σε περίπτωση 
που δε μιλούν την ελληνική γλώσσα, δεν μπορούν να παρακολουθήσουν δελτία ειδήσεων ή επικαιρικές 
εκπομπές για τα θέματα της πανδημίας.» 

(Οι απαντήσεις των αρμόδιων υπουργών) 

(Έχει διατηρηθεί η ορθογραφία και η σύνταξη των αποστολέων.) 

Απάντηση ημερομηνίας 17 Μαρτίου 2020 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νίκου Νουρή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.589, ημερομηνίας 17 Απριλίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Πάφου κ. Ηλία Μυριάνθους 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας σχετικά με την πιο πάνω Ερώτηση και σας ενημερώνω τα ακόλουθα: 

2. Ο υπό αναφορά δρόμος υπάγεται στην αρμοδιότητα της Επαρχιακής Διοίκησης Πάφου και είναι 
μήκους 3 χιλιομέτρων περίπου και συνδέει τις κοινότητες Άρμου και Μέσα Χωριού.  Είναι επιστρωμένος στο 
μεγαλύτερο τμήμα του με μπετόν, δεν είναι σημαντικής κυκλοφοριακής σημασίας και το πλάτος του είναι 
ικανοποιητικό και συντηρείται ετήσια με πιστώσεις του Κρατικού Προϋπολογισμού από την Επαρχιακή 
Διοίκηση Πάφου ύψους €5.000 περίπου. 

3. Σε σύσκεψη που έγινε στην επαρχιακή διοίκηση με το Κοινοτικό Συμβούλιο Άρμου την 1η Μαρτίου 
2019 συζητήθηκε το εν λόγω αίτημα του Κοινοτικού Συμβουλίου και διαπιστώθηκε από τις Τεχνικές 
Υπηρεσίες της Επαρχιακής Διοίκησης ότι σε κάποια σημεία ο δρόμος δε βρίσκεται στη σωστή του θέση και 
συμφωνήθηκε όπως πριν προγραμματιστεί οποιαδήποτε εργασία βελτίωσής του, το Κοινοτικό Συμβούλιο 
διορίσει ιδιώτη τοπογράφο για οριοθέτηση του δρόμου και ενημερώσει την Επαρχιακή Διοίκηση για 
περαιτέρω μελέτη του αιτήματος ανάλογα με το αποτέλεσμα.  Μέχρι σήμερα το Κοινοτικό Συμβούλιο 
παρέλειψε να διορίσει τοπογράφο, γι’ αυτό και η βελτίωση του δρόμου ακόμη δε μελετήθηκε.  Τα τελευταία 
χρόνια όμως έγινε βελτίωση του δρόμου που βρίσκεται στα διοικητικά όρια του Μέσα Χωριού και δεν 
παρουσιάζεται πρόβλημα όσον αφορά τη θέση του δρόμου. 

4. Επιπρόσθετα, σημειώνεται ότι, μετά από πρόσφατη επιτόπια επίσκεψη λειτουργών της Επαρχιακής 
Διοίκησης, μελετάται θέμα δημιουργίας μικρού αντιπλημμυρικού έργου σε συνδυασμό με μικρό γεφύρι πάνω 
από το αργάκι για σκοπούς επίλυσης του προβλήματος που δημιουργείται κατά τη διάρκεια πολυομβρίας.»
  

Απάντηση ημερομηνίας 13 Μαρτίου 2020 του Υπουργού Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος κ. Κώστα Καδή κ. στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.684 ημερομηνίας 14 Ιουνίου 

2019, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη  

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και αφού απολογηθώ για την καθυστέρηση στην απάντησή 
της, σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

(α)  Το Επαρχιακό Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως Λευκωσίας με Αρ. Φακ. ΛΕΥ/1245/2016 και ημερ. 
13/09/2016 απέστειλε στο Τμήμα Περιβάλλοντος αίτηση για ανέγερση πρατηρίου πετρελαιοειδών 
στην Κάτω Δευτερά για χορήγηση πολεοδομικής άδειας συνοδευόμενη από μελέτη Προκαταρκτικής 
Εκτίμησης Επιπτώσεων στο Περιβάλλον (ΠΕΕΠ) σύμφωνα με την εν λόγω νομοθεσία. 

 Το έργο εξετάστηκε σύμφωνα με τις σχετικές πρόνοιες του Άρθρου 15(7) των Περί της Εκτίμησης των 
Επιπτώσεων στο Περιβάλλον από Ορισμένα Έργα Νόμους Ν.140(Ι)/2005-2014 όπου ζητήθηκαν οι 
απόψεις των εμπλεκόμενων αρχών και τμημάτων εντός ενός μηνός για την περαιτέρω αξιολόγηση 
του έργου και την έκδοση γνωμάτευσης. Επιπλέον πληροφορίες σχετικά με την χωροθέτηση, 
τοποθεσία, άμεση και έμμεση περιοχή μελέτης λήφθηκαν και με την επιτόπια επίσκεψη η οποία 
διενεργήθηκε από το Τμήμα Περιβάλλοντος, στα πλαίσια έκδοσης της γνωμάτευσης.  Απόψεις 
ζητήθηκαν εκτός από τα μέλη της Επιτροπής και από το Τμήμα Γεωργίας, το Τμήμα Αναπτύξεως 
Υδάτων, την Επαρχιακή Διοίκηση Λευκωσίας και την Κοινότητα Κάτω Δευτεράς.  Οι απόψεις τους 
ήταν θετικές.  Μετά και από την παρέλευση ενός μηνός η Περιβαλλοντική Αρχή στις 19/12/2016 
εξέδωσε σχετική γνωμάτευση. 

(β)  Όσον αφορά το θέμα παραπλάνησης της Περιβαλλοντικής Αρχής από τα στοιχεία της Μελέτης, 
σύμφωνα με την αναφορά σας, δεν υπάρχει σχετική πρόνοια στην κείμενη νομοθεσία, όμως το Τμήμα 
Περιβάλλοντος έχει προχωρήσει στη διαδικασία ετοιμασίας Μητρώου Μελετητών Εκτίμησης 
Επιπτώσεων στο Περιβάλλον, σύμφωνα και με τον Περί της Εκτίμησης των Επιπτώσεων στο 
Περιβάλλον από Ορισμένα Έργα Νόμο Ν.127(Ι)/2018, Παρ. VIII, (Άρθρο 35), ενώ έχει αποσταλεί και 
αναμένεται ο νομικός έλεγχος του από την Νομική Υπηρεσία της Δημοκρατίας.  Σύμφωνα με το εν 
λόγω Μητρώο δύναται να υπάρξει αναστολή της άδειας ή και διαγραφή του μελετητή εάν διαπιστωθεί 
ότι παρείχε εν γνώσει του εσφαλμένη και εσκεμμένα παραπλανητική εκτίμηση σε Μελέτη. 
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2.  Παραμένουμε στη διάθεση σας για τυχόν διευκρινίσεις ή πρόσθετες πληροφορίες επί των πιο πάνω.» 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Απριλίου 2020 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νίκου Νουρή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.03.763, ημερομηνίας 1ης Αυγούστου 2019, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και επιθυμώ να σας ενημερώσω τα ακόλουθα: 

2. Η εκτίμηση για την αγοραία αξία των ακινήτων που αναφέρεται στην επιστολή σας, όπως 
υπολογίστηκε από το Τμήμα Κτηματολογίου και Χωρομετρίας τον Ιούλιο του 2010, ανερχόταν στο 
συνολικό ποσό των €143.000.000.  Να σημειωθεί ότι η αγοραία αξία υπολογίστηκε πριν από την 
οικονομική κρίση, λαμβάνοντας υπόψη πολεοδομικά κίνητρα, τα οποία, για σκοπούς γενικής 
εκτίμησης δεν λαμβάνονται υπόψη.  Επίσης, οι συγκριτικές πωλήσεις που πραγματοποιήθηκαν κατά 
τα έτη 2009 και 2010 με παρόμοια χαρακτηριστικά ήταν στο ψηλότερο επίπεδο και δικαιολογούν την 
ανά τ.μ. αξία που υιοθετήθηκε τότε. 

3. Η αξία που δημοσιεύτηκε πρόσφατα για τα υπό αναφορά ακίνητα, η οποία αφορούσε αξία Γενικής 
Εκτίμησης σε τιμές 01.01.2018, δεν ήταν ορθή.  Η ορθή αξία γενικής εκτίμησης σε τιμές 01.01.2018, 
για τα συγκεκριμένα τεμάχια με βάση τα σημερινά πολεοδομικά δεδομένα, μετά από τον εντοπισμό 
του λάθους και κατόπιν επαναξιολόγησης, έχει υπολογιστεί στο συνολικό ποσό των €62.563.200 
(εξήντα δύο εκατομμύρια πεντακόσιες εξήντα τρεις χιλιάδες και διακόσια Ευρώ).  

4. Το λάθος που έγινε κατά τη διαδικασία της Γενικής Εκτίμησης οφείλεται στην απόδοση χαμηλότερης 
αξίας ανά τ.μ. της πολεοδομικής ζώνης και των πολεοδομικών χαρακτηριστικών και χρήσεων της, 
καθώς και στο ότι τα τεμάχια εκτιμήθηκαν ως χωράφια, αντί ως οικόπεδα.  Για τα θέματα αυτά 
λήφθηκαν υπόψη για τη διόρθωση του λάθους και οι γραπτές θέσεις του Τμήματος Πολεοδομίας και 
Οικήσεως. 

5. Όπως έχει επανειλημμένα επεξηγηθεί, τόσο από τον ίδιο τον Διευθυντή του Τμήματος Κτηματολογίου 
και Χωρομετρίας, αλλά και άλλους αρμόδιους εκτιμητές του Τμήματος, η αξία Γενικής Εκτίμησης δεν 
αποτελεί την αγοραία αξία των ακινήτων και σε περίπτωση διάθεσης του, το Τμήμα θα προβεί σε 
εκτίμηση της αγοραίας αξίας, με βάση τις διατάξεις της σχετικής νομοθεσίας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Μαρτίου 2020 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νίκου Νουρή, στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.007, ημερομηνίας 8 Αυγούστου 2019, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

«Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Μετά από διερεύνηση που έγινε από την Επαρχιακή Διοίκηση Πάφου, διαπιστώθηκε ότι οι ιδιώτες οι 
οποίοι διαχειρίζονται το τουριστικό κέντρο/εστιατόριο (του Υφυπουργείου Τουρισμού/πρώην ΚΟΤ) στα 
Λουτρά της Αφροδίτης μεταφέρουν στο βιολογικό σταθμό του συγκεκριμένου εστιατορίου τα οικιακά 
λύματα από άλλα δικά τους κέντρα/εστιατόρια στο Λατσί και Πόλη Χρυσοχούς. Ειδικότερα κατά τους 
καλοκαιρινούς μήνες φαίνεται να γίνεται υπερφόρτωση του σταθμού και τα επεξεργασμένα λύματα 
μάλλον καταλήγουν μέσω σωλήνων σε παρακείμενο ρυάκι. Το Κοινοτικό Συμβούλιο Νέου Χωρίου έχει 
ενημερώσει σχετικά το Τμήμα Περιβάλλοντος, καθώς και άλλες αρμόδιες υπηρεσίες. 

3. Σημειώνεται ότι στις περιοχές του Δήμου Πόλεως Χρυσοχούς, Λατσί και Λουτρά της Αφροδίτης δεν 
λειτουργεί κεντρικό αποχετευτικό σύστημα. Σύμφωνα με τις Τεχνικές Υπηρεσίες του Δήμου, το πρόβλημα 
επεξεργασίας των λυμάτων της περιοχής είναι γνωστό και η κατασκευή αποχετευτικού συστήματος, που 
αποτελεί αρμοδιότητά τους, είναι στα άμεσα σχέδια τους. Στο μεταξύ, θα καταβληθεί προσπάθεια και 
από την Επαρχιακή Διοίκηση Πάφου για περαιτέρω έλεγχο της κατάστασης και τυχόν λήψη μέτρων, σε 
συνεργασία με άλλες αρμόδιες Υπηρεσίες/Τμήματα.»  

Απάντηση ημερομηνίας 13 Μαρτίου 2020 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νίκου Νουρή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.052, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη  

«Ευστάθεια του έργου της πλατείας Ελευθερίας 

 Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα, τα οποία 
προέκυψαν μετά από σχετική πληροφόρηση που είχαμε από το Δήμο Λευκωσίας: 

2. Το έργο της πλατείας Ελευθερίας δεν παρουσιάζει οποιοδήποτε πρόβλημα στατικής επάρκειας ή 
ασφάλειας, σύμφωνα με την Υπεύθυνη του Έργου και τον Πολιτικό Μηχανικό του Έργου. 

3. Η ύπαρξη ρωγμών δε συνδέεται με τα παγκάκια ειδικού ελαφρότερου υλικού που έχουν τοποθετηθεί 
στη γέφυρα, στην Κωστάκη Παντελίδη και στην Κωνσταντίνου Παλαιολόγου, ούτε με την αφαίρεση 
του προσωρινού υλικού προστασίας που είχε τοποθετηθεί στο δυτικό στηθαίο μέχρι να έλθουν τα 
μάρμαρα, ούτε συνεπάγεται αυτόματα και στατικό πρόβλημα στην κατασκευή του. 
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4. Επισημαίνεται ότι, σύμφωνα με τον Πολιτικό Μηχανικό του Έργου, έχουν διερευνηθεί οι ρωγματώσεις 
και οι λόγοι για τους οποίους παρουσιάστηκαν και δεν προκύπτει κανένα θέμα στατικής επάρκειας και 
ασφάλειας του έργου.  Για περισσότερες πληροφορίες μπορείτε να αποταθείτε στο Δήμο Λευκωσίας 
και στην υπεύθυνη του Έργου. 

5. Με την ευκαιρία, το Υπουργείο Εσωτερικών εκφράζει απολογίες για την καθυστέρηση που 
μεσολάβησε μέχρι την απάντηση στην ερώτηση του έντιμου κ. Βουλευτή.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Απριλίου 2020 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νίκου Νουρή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.058, ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

(α) Το περί Πολεοδομίας και Χωροταξίας Γενικό (Τροποποιητικό) Διάταγμα Ανάπτυξης του 2019 
δημοσιεύθηκε στην Επίσημη Εφημερίδα της Δημοκρατίας με αρ. 5193 και ημερομηνία 22.11.2019 ως 
Κ.Δ.Π. 376/2019, ώστε να επιταχυνθεί η διαδικασία αδειοδότησης των φωτοβολταϊκών συστημάτων, 
ενόψει και της τροποποίησης του περί των Επιπτώσεων στο Περιβάλλον από Ορισμένα Έργα Νόμου 
[Ν. 127(Ι)/2018]. Σας διαβιβάζω αντίγραφο του πιο πάνω Διατάγματος για να κατατεθεί στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων ως το αίτημα του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη. 

(β) Επισημαίνεται, παράλληλα, ότι όλες οι επηρεαζόμενες Πολεοδομικές και Οικοδομικές αρχές αλλά και οι 
υπόλοιποι ενδιαφερόμενοι έτυχαν άμεσης και πλήρους ενημέρωσης για εφαρμογή του Διατάγματος.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στον βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση.  

Απάντηση ημερομηνίας 9 Απριλίου 2020 του Υπουργού Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος κ. Κώστα Καδή στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.100, ημερομηνίας 26 Σεπτεμβρίου 

2019, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

α)  Το Υπουργείο Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος έχει προχωρήσει στην αξιολόγηση 
του έντονου ενδιαφέροντος των Τοπικών Αρχών για τη δημιουργία επιπρόσθετων Πράσινων Σημείων 
(ΠΣ) εντός των διοικητικών τους ορίων. Τα επιπρόσθετα ΠΣ θα ικανοποιήσουν την αυξανόμενη ανάγκη 
για προετοιμασία προς επαναχρησιμοποίηση και ανακύκλωση των δημοτικών αποβλήτων και μείωση 
του όγκου που καταλήγει στις Ολοκληρωμένες Εγκαταστάσεις Διαχείρισης Αποβλήτων (ΟΕΔΑ). 

β)  Στα πλαίσια του σχεδιασμού για την επέκταση του δικτύου, καθορίστηκε ως προτεραιότητα η 
κατασκευή των ΠΣ που είχαν αρχικά προγραμματιστεί και μελετηθεί κατά την αρχική φάση κατασκευής 
του υφιστάμενου δικτύου, αλλά των οποίων δεν προχώρησε η κατασκευή, αφού κρίθηκε ότι τα σημεία 
αυτά βρίσκονται σε πιο ώριμο σημείο ώστε να προωθηθεί άμεσα η δημιουργία τους. Άλλη 
προτεραιότητα που τέθηκε είναι η ανάγκη κατασκευής ΠΣ στην Επαρχία Αμμοχώστου, η οποία μέχρι 
στιγμής δεν εξυπηρετείται από κανένα ΠΣ. Προτεραιότητα αποτελεί επίσης, και η κατασκευή ΠΣ σε 
ακριτικούς Δήμους. 

γ)  Στη συνέχεια εξετάστηκαν νέα αιτήματα για την κατασκευή ΠΣ, τα οποία κατατέθηκαν από Δήμους και 
Κοινότητες. Για τα σημεία αυτά θα πρέπει πρώτα να γίνει ο απαραίτητος σχεδιασμός και στη συνέχεια 
να εξεταστούν οι περιβαλλοντικές τους επιπτώσεις, μέσω της Μελέτης Εκτίμησης των Επιπτώσεων στο 
Περιβάλλον. Σημειώνεται ότι, για την επέκταση του δικτύου των ΠΣ, το Υπουργείο βρίσκεται σε συνεχή 
επαφή με όλους τους εμπλεκόμενους φορείς όπως π.χ. τους Ανάδοχους λειτουργίας των υφιστάμενων 
ΠΣ, το Γραφείο του Επιτρόπου Ανάπτυξης Ορεινών Κοινοτήτων κ.ά. 

δ)  Η υφιστάμενη κατάσταση του δικτύου ΠΣ και τα αποτελέσματα της αξιολόγησης για την επέκτασή του 
ανά επαρχία παρουσιάζεται αναλυτικά στο επισυναπτόμενο Παράρτημα Α. Σημειώνεται επίσης ότι, το 
Υπουργείο βρίσκεται σε διαβούλευση με τις Τοπικές Αρχές και τους διαχειριστές των ΠΣ που 
λειτουργούν σήμερα για τη βελτίωση της λειτουργίας των υφιστάμενων ΠΣ.» 

Σημείωση:  Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στον βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση.  

Απάντηση ημερομηνίας 9 Απριλίου 2020 του Υπουργού Άμυνας κ. Σάββα Αγγελίδη στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.011.04.112, ημερομηνίας 7 Οκτωβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

α. Το Υπουργείο Άμυνας σε συνεργασία με το Γενικό Επιτελείο Εθνικής Φρουράς (ΓΕΕΦ) καταβάλλουν 
συνεχείς και συντονισμένες προσπάθειες εντοπισμού όσων τεμαχίων/υποστατικών χρησιμοποιούνται 
για σκοπούς άμυνας χωρίς να είναι δεσμευμένα με οποιοδήποτε τρόπο (είτε μίσθωση/ενοικίαση είτε 
επίταξη).  Στα πλαίσια της πιο πάνω διαδικασίας: 
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1.  για όσα τεμάχια/υποστατικά το ΓΕΕΦ διατυπώνει την άποψη ότι εξακολουθούν να 
αναγκαιούν για την εξυπηρέτηση σκοπών άμυνας, το Υπουργείο Άμυνας προχωρεί με τη 
δέσμευσή τους, δυνάμει Διατάγματος Επίταξης, αφού εξασφαλιστούν από το Τμήμα 
Κτηματολογίου και Χωρομετρίας τα απαραίτητα έντυπα, 

2.  για όσα τεμάχια/υποστατικά το ΓΕΕΦ διατυπώνει την άποψη ότι δεν αναγκαιούν για την 
εξυπηρέτηση σκοπών άμυνας, το Υπουργείο Άμυνας προωθεί διαδικασία αποκατάστασης 
αυτών στην προ της δέσμευσής τους κατάσταση και επιστροφής τους στους ιδιοκτήτες αυτών 
διά της υπογραφής του Πρακτικού Παράδοσης-Παραλαβής. 

β. Και για τις δύο πιο πάνω περιπτώσεις, αφού το Υπουργείο ενημερωθεί αφενός για την 
χρησιμοποιούμενη έκταση και αφετέρου για την χρονική περίοδο χρήσης αυτής, αποτείνεται στο Τμήμα 
Κτηματολογίου και Χωρομετρίας και αιτείται υπολογισμό από αυτό ενοικίων και τόκων, ποσά τα οποία 
στη συνέχεια καταβάλλονται στους δικαιούχους ιδιοκτήτες.  Για όσα τεμάχια/υποστατικά προχωρήσει η 
διαδικασία επίταξης, τα καταβλητέα ενοίκια που προκύπτουν από την ημερομηνία έκδοσης του 
Διατάγματος Επίταξης και όσων μετέπειτα ενδεχομένως Διαταγμάτων Επίταξης ακολουθήσουν, 
υπολογίζονται και καταβάλλονται στους δικαιούχους ιδιοκτήτες απευθείας από το Τμήμα Κτηματολογίου 
και Χωρομετρίας. 

 Παραμένω στη διάθεσή σας για τυχόν επιπρόσθετες διευκρινίσεις χρειαστείτε.» 

Απάντηση ημερομηνίας 13 Απριλίου 2020 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νίκου Νουρή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.137, ημερομηνίας 14 Οκτωβρίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου Κέττηρου 

 «Επιθυμώ ν’ αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

2. Σύμφωνα με το άρθρο 4 του περί Αποχετευτικών Συστημάτων Νόμου του 1971 έως (Αρ. 3) 2017, το 
Υπουργικό μπορεί, με διάταγμα που δημοσιεύεται στην Επίσημη Εφημερίδα της Δημοκρατίας να 
καθορίσει, μεταβάλει, επεκτείνει ή περιορίσει τα όρια περιοχής στην οποία καθιδρύθηκε Συμβούλιο 
Αποχετεύσεων σύμφωνα με τις πρόνοιες του άρθρου 3(3) του ίδιου Νόμου. Ως εκ τούτου, για την ένταξη 
οποιασδήποτε περιοχής στα όρια της περιοχής Συμβουλίου Αποχετεύσεων απαιτείται Απόφαση 
Υπουργικού Συμβουλίου και έκδοση σχετικού Διατάγματος το οποίο δημοσιεύεται στην Επίσημη 
Εφημερίδα της Δημοκρατίας. 

3. Περαιτέρω σημειώνεται ότι για την ένταξη οποιασδήποτε περιοχής στα όρια Συμβουλίου Αποχετεύσεων 
απαιτείται διαβούλευση με την Τοπική Αρχή στην οποία εμπίπτει η περιοχή όπως επίσης και η 
σύμφωνη γνώμη του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων και του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως ως 
αρμόδιων Τμημάτων. 

4. Ο Δήμος Λιβαδιών έχει υποβάλει αίτημα για ένταξη στο Συμβούλιο Αποχετεύσεων Λάρνακας εδώ και 
πολλά χρόνια, εντούτοις η ένταξη του δεν κατέστη δυνατή για λόγους που δεν οφείλονται στον ίδιο το 
Δήμο, με αποτέλεσμα να δημιουργούνται κακές συνήθειες υγιεινής και περιβαλλοντικά προβλήματα 
λόγω υπερχειλίσεων των απορροφητικών λάκκων. 

5. Βάσει των σχεδιασμών που έχουν γίνει μέχρι σήμερα, καθώς και σχετικής τεχνοοικονομικής μελέτης 
που ετοιμάστηκε από ιδιώτη μελετητή, το πιο βιώσιμο για την κατασκευή των αποχετευτικών έργων της 
περιοχής, από τεχνικής και οικονομικής άποψης, είναι η από κοινού συλλογή των λυμάτων των Δήμων 
Αραδίππου και Λιβαδιών και των Κοινοτήτων Πύλας και Ορόκλινης και η μεταφορά τους σε Σταθμό 
Επεξεργασίας Λυμάτων, σε χώρο που έχει ήδη επιλεγεί στον Δήμο Αραδίππου. Απαραίτητη 
προϋπόθεση για την υλοποίηση του σεναρίου αυτού, είναι η ένταξη των πιο πάνω Δήμων και 
Κοινοτήτων στο Συμβούλιο Αποχετεύσεων Λάρνακας, προωθώντας έτσι την αρχή της 
συμπλεγματοποίησης των υπηρεσιών. Η καθυστέρηση της ένταξης του Δήμου Αραδίππου στο 
Συμβούλιο Αποχετεύσεων Λάρνακας έχει επιφέρει τεράστιες καθυστερήσεις στην υλοποίηση των 
αποχετευτικών της περιοχής. 

6. Όσον αφορά στο θέμα που προέκυψε με τις υπερχειλίσεις απορροφητικών λάκκων σε 160 περίπου 
κατοικίες που εμπίπτουν στα διοικητικά όρια του δήμου Λιβαδιών και οι οποίες γειτνιάζουν με το 
Συνοικισμό Αυτοστέγασης Λιβαδιών σημειώνεται ότι έχει υποβληθεί αίτημα από το Δήμο Λιβαδιών για 
ένταξή τους στα όρια του Συμβουλίου Αποχετεύσεων Λάρνακας, εντούτοις, το Συμβούλιο 
Αποχετεύσεων Λάρνακας θέτει ως προϋπόθεση για να αναλάβει την εκτέλεση του κατασκευαστικού 
έργου την κάλυψη του κόστους εξ ολοκλήρου από την Κυβέρνηση. 

7. Σύμφωνα με πληροφόρηση που έχουμε τύχει στο πρόσφατο παρελθόν από το αρμόδιο Τμήμα (Τμήμα 
Αναπτύξεως Υδάτων), με βάση μελέτη που ετοιμάστηκε, οι 160 περίπου κατοικίες είναι εφικτό να 
ενωθούν με το υφιστάμενο αποχετευτικό σύστημα/βιολογικό σταθμό που υφίσταται/λειτουργεί στο 
Συνοικισμό Αυτοστέγασης Λιβαδιών χωρίς να χρειάζεται αναβάθμισή του. Εντούτοις, το κόστος για την 
κατασκευή του αποχετευτικού δικτύου συλλογής λυμάτων, με σκοπό την σύνδεση των 160 περίπου 
κατοικιών του Δήμου Λιβαδιών δεν μπορεί να συμπεριληφθεί στους προϋπολογισμούς του Τμήματος 
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Αναπτύξεως Υδάτων, αλλά θα πρέπει να αναληφθεί από το Δήμο Λιβαδιών όπως ορίζει και η 
υφιστάμενη κυβερνητική πολιτική. 

8. Το κόστος σύνδεσης των υπό αναφορά κατοικιών με τους υφιστάμενους αγωγούς της Αυτοστέγασης, 
χωρίς χρήση επιπρόσθετων αντιλιοστασίων εκτιμάται στις €300.000. 

9. Λαμβανομένων υπόψη των πιο πάνω, προκειμένου να επιλυθεί το πρόβλημα που έχει προκύψει με τις 
υπερχειλίσεις απορροφητικών λάκκων στις υπό αναφορά κατοικίες θα πρέπει ο Δήμος Λιβαδιών να 
ζητήσει την άμεση ένταξή τους στο Συμβούλιο να προχωρήσει άμεσα στην επιβολή αποχετευτικών 
τελών στους ιδιοκτήτες της ακίνητης ιδιοκτησίας με σκοπό την κάλυψη του συνολικού κόστους των 
έργων για τη σύνδεση των 160 περίπου κατοικιών με το υφιστάμενο αποχετευτικό σύστημα της 
Αυτοστέγασης. 

10. Εφόσον η ένταξη ή όχι του Δήμου Λιβαδιών στο Συμβούλιο Αποχετεύσεων Λάρνακας, εναπόκειται στο 
Δήμο Λιβαδιών και στο Συμβούλιο Αποχετεύσεων Λάρνακας, το Υπουργείο Εσωτερικών δεν μπορεί να 
δεσμευτεί ή/και να εκφέρει άποψη σε σχέση με το χρονοδιάγραμμα ένταξης του Δήμου Λιβαδιών στο 
Συμβούλιο Αποχετεύσεων Λάρνακας. 

11. Ο Δήμος Λιβαδιών ως προσωρινό μέτρο για επίλυση του προβλήματος που προέκυψε αποφάσισε 
όπως επιχορηγήσει κάποιες περιοχές/οικίες για την άντληση των αποχετευτικών τους λάκκων κατά 
50% της σύμβασης που έχει κατακυρώσει και σε μερικές περιπτώσεις ακόμα και 100%. 

12. Είμαστε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε πρόσθετες πληροφορίες/διευκρινίσεις.»  

Απάντηση ημερομηνίας 12 Μαρτίου 2020 του Υφυπουργού Τουρισμού κ. Σάββα Περδίου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.169, ημερομηνίας 23 Οκτωβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Πάφου κ. Ηλία Μυριάνθους 

«Ενέργειες για υποξείδιο του αζώτου (αέριο γέλιου) 

 Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση, η οποία αφορά τη χρήση υποξειδίου του αζώτου (γνωστό και 
ως αέριο του γέλιου) σε κέντρα αναψυχής και των συνεπειών αυτής και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Το Υπουργείο Υγείας σε ανακοίνωσή του με ημερομηνία 31.1.2020 ενημέρωσε για την έναρξη 
δημόσιας διαβούλευσης αναφορικά με την ένταξη του υποξειδίου (ή πρωτοξειδίου) του αζώτου στις 
διατάξεις του περί Ναρκωτικών Φαρμάκων και Ψυχοτρόπων Ουσιών Νόμου. Οι λόγοι για την 
προτεινόμενη ρύθμιση περιλαμβάνουν: 

 (α) Την κατά καιρούς εμφάνιση κρουσμάτων πώλησης συσκευασιών για ψυχαγωγική χρήση του 
υποξειδίου του αζώτου, ιδιαίτερα κατά τους καλοκαιρινούς μήνες σε τουριστικές περιοχές. 

 (β) Τις ιλαρυντικές και ευφορικές ιδιότητες που έχει το υποξείδιο του αζώτου. 

 (γ) Τους κινδύνους που ελλοχεύουν από την κατάχρηση του υποξειδίου του αζώτου όπως είναι η 
ασφυξία, η διάσχιση (αλλοίωση της χωροχρονικής αντίληψης) και των ατυχημάτων συνεπεία 
αυτής. 

3. Στόχος των ενεργειών αυτών είναι η υποτροπή του φαινομένου της πώλησης και της χρήσης 
υποξειδίου του αζώτου για ψυχαγωγικούς σκοπούς, πράξη που υπέχει σοβαρούς κινδύνους για τη 
δημόσια υγεία. 

4. Το Υφυπουργείο Τουρισμού στηρίζει τις προσπάθειες του Υπουργείου Υγείας για την ένταξη του 
“αερίου γέλιου” στις ναρκωτικές ουσίες που βρίσκεται σε συνεχή συνεργασία με άλλα Υπουργεία για 
την Αρχή Αντιμετώπισης Εξαρτήσεων Κύπρου για περαιτέρω νομοθετικές ή άλλες αλλαγές.» 

Απάντηση ημερομηνίας 13 Μαρτίου 2020 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Γιώργου Σαββίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.202, ημερομηνίας 18 Νοεμβρίου 2019, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Γεώργιου Παπαδόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση η οποία αφορά στο θέμα του υπερπληθυσμού των Φυλακών 
και σας πληροφορώ ότι είναι συνεχείς οι προσπάθειες που καταβάλλει το Υπουργείο Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως, σε συνεργασία με το Τμήμα Φυλακών, για αντιμετώπιση του υπερπληθυσμού και των 
προβλημάτων που αυτός δημιουργεί. 

2.  Ειδικότερα, το Υπουργείο Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως έχει ήδη υποβάλει προτάσεις στην 
αρμόδια υπουργική επιτροπή για ενίσχυση και διεύρυνση του θεσμού της κοινοτικής εργασίας ως 
εναλλακτικής ποινής για μικρής βαρύτητας αδικήματα, αντί της ποινής της φυλάκισης. Αναμένονται, οι τελικές 
θέσεις και προτάσεις των μελών της υπουργικής επιτροπής, προτού προωθηθεί η υλοποίηση της δέσμης 
των σχετικών νομοθετικών και διοικητικών μέτρων τα οποία αναμένεται να οδηγήσουν σε απάμβλυνση του 
προβλήματος του υπερπληθυσμού. 

3.  Περαιτέρω, σε συνεννόηση με το Τμήμα Φυλακών, έχει ετοιμαστεί σχετικό νομοσχέδιο και έχει ήδη 
προωθηθεί στη Νομική Υπηρεσία της Δημοκρατίας για το νενομισμένο νομοτεχνικό έλεγχο, το οποίο θα δίδει 
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τη δυνατότητα σε μεγαλύτερο αριθμό κρατουμένων για ένταξη στην Ανοικτή Φυλακή ή στο Κέντρο 
Επαγγελματικής και Εξωιδρυματικής Απασχόλησης, τηρουμένων πάντα των κανόνων ασφάλειας των 
Φυλακών. Πέρα από την αντιμετώπιση του προβλήματος του υπερπληθυσμού το συγκεκριμένο νομοσχέδιο 
αναμένεται να ενισχύσει σημαντικά την πορεία αναμόρφωσης 

και αποτελεσματικής επανένταξης των κρατουμένων στην κοινωνία καθώς και περιορισμού των κίνδυνων 
υποτροπής. 

4. Σημειώνεται ότι με βάση τις πρόνοιες του Περί Θεραπείας Κατηγορουμένων Χρηστών ή 
Ουσιοεξαρτωμένων Νόμου του 2016 [Ν.41(Ι)/2016], σε ό,τι αφορά στη μεταχείριση χρηστών ουσιών 
εξάρτησης, έχει παρασχεθεί εξουσία στο αρμόδιο Δικαστήριο για επιβολή σε αυτούς εναλλακτικών ποινών, 
αντί της ποινής της φυλάκισης, συμπεριλαμβανομένης και της ένταξης σε κατάλληλο κέντρο για σκοπούς 
αποθεραπείας. 

5. Σας πληροφορώ, τέλος, ότι λόγω της σημαντικότητας του προβλήματος του υπερπληθυσμού στις 
φυλακές το θέμα αυτό θα απασχολήσει την προσεχή συνεδρία του Επιστημονικού Κέντρου Αντεγκληματικής 
Πολιτικής και Πολιτικής Ασφάλειας του Υπουργείου Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως.» 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Απριλίου 2020 του Υπουργού Υγείας κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.218, ημερομηνίας 21ης Νοεμβρίου 2019, του βουλευτή της εκλογικής 

περιφέρειας Λεμεσού κ. Γιώργου Τ. Γεωργίου 

 «Η απάντηση που εγείρεται στην πιο πάνω ερώτηση είναι η ακόλουθη:  

 (α)  Στη βάση της Διακρατικής Συμφωνίας Ελλάδας-Κύπρου, Άρθρο 2, Εδάφιο 5, Κύπριοι πτυχιούχοι 
ιατρικής που συμπληρώνουν το χρόνο που απαιτείται για μια ειδικότητα σε ένα από τα Νοσοκομεία 
ή Ιατρικά Ιδρύματα της Κύπρου που αναγνωρίζονται για το σκοπό αυτό, θα μπορούν να 
λαμβάνουν μέρος στις εξετάσεις για απόκτηση ειδικότητας, ενώπιων των αρμοδίων για τούτο, 
εξεταστικών επιτροπών ιατρικών ειδικοτήτων.  Στη βάση αυτού, μέχρι σήμερα οι ειδικευόμενοι 
ιατροί στην Κύπρο συμμετείχαν στις εν λόγω εξετάσεις στην Ελλάδα για την απόκτηση τίτλου 
ειδικότητας/εξειδίκευσης. 

 (β) Η Ελλάδα με τροποποίηση της νομοθεσίας της το 2017, έχει θέσει περιορισμούς στην 
προαναφερόμενη διαδικασία, η οποία επηρεάζει και την εκπαίδευση στην Κύπρο.  Το Υπουργείο 
Υγείας με επιστολές του από το 2017 έχει θέσει επιτακτικά το θέμα προς τις αρμόδιες Ελληνικές 
Αρχές χωρίς ωστόσο να υπάρχει επίσημα απάντηση για τη διευθέτηση του θέματος, μετά και από 
αλλεπάλληλες δικές μου προσωπικές παρεμβάσεις επί του θέματος όσο και του προκατόχου μου, 
προς τον Ομόλογο μου έντιμο Υπουργό Υγείας της Ελληνικής Δημοκρατίας. 

 (γ) Στη βάση αριθμού συζητήσεων και ανταλλαγής απόψεων που έγιναν, το Υπουργείο Υγείας της 
Ελληνικής Δημοκρατίας έχει ενημερώσει το γραφείο μου ότι προχωρεί στην τροποποίηση του 
Νόμου σε σχέση με: 

i. Την απαλλαγή της υποχρέωσης πραγματοποίησης της υπηρεσίας υπαίθρου υπογράφοντας 
την υπεύθυνη δήλωση του Νόμου 105, ότι δεν θα ασκήσουν ιατρική στην Ελλάδα, πρακτική 
η οποία ακολουθήθηκε και στο παρελθόν και ότι στην περίπτωση που επιθυμούν να 
ασκήσουν ιατρική στην Ελλάδα θα πρέπει να εφαρμόζουν την ισχύουσα νομοθεσία. 

ii. Την αποδοχή της άδειας ασκήσεως επαγγέλματος που έχουν οι ειδικευόμενοι ιατροί στην 
Κύπρο αντί της αντίστοιχης ελληνικής άδειας, αφού για την πραγματοποίηση της ειδικότητας 
στην Κύπρο έχουν υποχρέωση εγγραφής τους στο Μητρώο Ιατρών Κύπρου και ανανέωση 
ετησίως της άδειας ασκήσεως επαγγέλματος από τον Παγκύπριο Ιατρικό Σύλλογο. 

 (δ) Κατά την τελευταία ανακοίνωση για τη συμμετοχή των ειδικευμένων ιατρών που έχουν 
ολοκληρώσει την εκπαίδευση τους, τους έχει παραχωρηθεί η δυνατότητα να υποβάλλουν αίτηση 
και να συμμετέχουν στις εξετάσεις για την απόκτηση τίτλου ειδικότητας κατόπιν συνεννόησης με 
το Υπουργείο Υγείας της Ελλάδος και τον Πανελλήνιο Ιατρικό Σύλλογο, μέχρι να ψηφιστεί η 
τροποποίηση της αντίστοιχης Ελληνικής Νομοθεσίας, η οποία όπως με διαβεβαίωσαν θα έχει 
αναδρομική ισχύ. 

  (ε) Επιπρόσθετα και όσον αφορά στην αμοιβή των ειδικευμένων/εξειδικευμένων ιατρών, το 
Υπουργείο Υγείας: 

i. Σε συνεννόηση με το Υπουργείο Οικονομικών έχει προχωρήσει η αναθεώρηση της 
εκπαιδευτικής αμοιβής των ειδικευόμενων/εξειδικευόμενων ιατρών, σε αναλογία της αύξησης 
που παραχωρήθηκε στους ειδικούς ιατρούς, μετά από σχετική Απόφαση του Υπουργικού 
Συμβουλίου. 

ii. Έχει επίσης σε συνεννόηση με το Υπουργείο Οικονομικών προχωρήσει σε αναθεώρηση της 
αποζημίωσης της εφημερίας των εξειδικευόμενων ιατρών και προωθεί παράλληλα την 
αναθεώρηση της αποζημίωσης των εφημεριών για τους ειδικευόμενους ιατρούς. 
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 (στ) Όσον αφορά την καταλληλότητα των κλινικών που προσφέρουν εκπαίδευση στην ειδικότητα, το 
Υπουργείο Υγείας σε συνεργασία με το Συμβούλιο Ιατρικής Εκπαίδευσης Κύπρου, πραγματοποιεί 
επισκέψεις σε κλινικές, όπου αξιολογείται η εφαρμογή της απαιτούμενης εκπαίδευσης στη βάση 
των εκπαιδευτικών προγραμμάτων που εκδίδει η Ελλάδα και προβαίνει σε σχετικές συστάσεις 
προς τα αντίστοιχα τμήματα.  Διασφαλίζει επίσης την εφαρμογή της εκπαίδευσης μέσω της 
συμπλήρωσης των απαιτούμενων βιβλιαρίων εκπαίδευσης.  Εκτός από τις επισκέψεις μελών του 
Συμβουλίου Ιατρικής Εκπαίδευσης Κύπρου και οι αρμόδιες Αρχές από το Υπουργείο Υγείας της 
Ελληνικής Δημοκρατίας επισκέπτονται κλινικές στην Κύπρο για αντίστοιχη αξιολόγηση.  Σας 
αναφέρεται ότι, κατά το 2018 επισκέφθηκε την Κύπρο κλιμάκιο από την Ελλάδα με σκοπό την 
αξιολόγηση όλων των αναγνωρισμένων και υπό αξιολόγηση για την παραχώρηση έγκρισης 
εκπαίδευσης Παιδιατρικών Κλινικών στα νοσηλευτήρια της Κύπρου.  Στη συνέχεια ακολούθησε 
και η σχετική αναγνώριση των Παιδιατρικών Κλινικών στο Γενικό Νοσοκομείο Λάρνακας και 
Λεμεσού. 

   (ζ) Σε σχέση με την προσφερόμενη εκπαίδευση, με στόχο την αναβάθμισή της, βρίσκεται σε 
εφαρμογή πρόγραμμα εκπαίδευσης εκπαιδευτών για τους ιατρικούς λειτουργούς που εμπλέκονται 
στην εκπαίδευση των ειδικευόμενων ιατρών (Διευθυντές κλινικών, Συντονιστές εκπαίδευσης και 
Ιατρικούς Λειτουργούς) και εκπαιδεύσεις για τους ίδιους τους ειδικευόμενους ιατρούς για την 
προώθηση της ιατρικής έρευνας και της ερευνητικής δραστηριότητας και συνεργασίας με Ιατρικές 
Σχολές. 

  (η) Το Υπουργείο Υγείας προσφέρει επιχορηγήσεις προς τους ειδικευόμενους ιατρούς σε σχέση με τα 
ακόλουθα: 

i. Σεμινάριο επείγουσας ιατρικής αναλόγως της ειδικότητας  

ii. Ετήσια συνδρομή σε επιστημονικό περιοδικό 

iii. Συμμετοχή σε 2 συνέδρια στο εξωτερικό ως σύνεδροι καθ’ όλη τη διάρκεια της ειδικότητας 
(επιχορήγηση συγκεκριμένου ποσού) 

iv. Συμμετοχή σε συνέδριο ως εισηγητής (επιχορήγηση συγκεκριμένου ποσού ετησίως) 

  (θ) Καταληκτικά αναφέρεται ότι, το Υπουργείο Υγείας καταβάλλει προσπάθειες για τη συνεχιζόμενη 
βελτίωση στην ποιότητα της προσφερόμενης εκπαίδευσης προς τους ειδικευόμενους και 
εξειδικευόμενους ιατρούς.  Με βάση τα πιο πάνω, κρίνεται ότι υπάρχει ένα ικανοποιητικό επίπεδο 
προσφερόμενης εκπαίδευσης σε σχέση με πολλά εκπαιδευτικά κέντρα στην Ελλάδα.  Στόχος είναι 
η συνεχιζόμενη βελτίωση και προσφορά αναβαθμισμένης ποιότητας εκπαίδευσης προς τους 
ειδικευόμενους ιατρούς που εκπαιδεύονται στην Κύπρο, παρά τις συνεχώς μεταβαλλόμενες 
καταστάσεις που παρατηρούνται στα νοσηλευτήρια. 

2. Εάν για τον οποιονδήποτε λόγο κρίνετε ότι οι ως άνω απαντήσεις δεν είναι επαρκείς ή χρήζουν 
περαιτέρω διευκρινήσεων, παραμένω στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Απριλίου 2020 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νίκου Νουρή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.228, ημερομηνίας 26 Νοεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου 

 Σημείωση:  Η απάντηση του υπουργού είναι εμπιστευτική. 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Απριλίου 2020 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νίκου Νουρή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.229, ημερομηνίας 26 Νοεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου 

 Σημείωση:  Η απάντηση του υπουργού είναι εμπιστευτική. 

Απάντηση ημερομηνίας 13 Μαρτίου 2020 του Υπουργού Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος κ. Κώστα Καδή στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.231, ημερομηνίας 28 Νοεμβρίου 

2019, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στο πιο πάνω ερώτημα και σας ενημερώνω για τα εξής: 

(α) Τα ελαιοτριβεία αποτελούν μονάδες μεταποίησης και ως εκ τούτου, το Υπουργείο Γεωργίας, Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος (ΥΓΑΑΠ) δεν έχει αρμοδιότητα διενέργειας ελέγχων, σχετικών με τη 
διαδικασία παραγωγής ελαιολάδου. Από πλευράς ΥΓΑΑΠ, το Τμήμα Περιβάλλοντος διενεργεί 
ελέγχους που αφορούν τη διαχείριση των αποβλήτων των ελαιοτριβείων. Σχετικοί έλεγχοι 
διενεργούνται επίσης και από τις Υγειονομικές Υπηρεσίες καθώς τα ελαιοτριβεία αποτελούν 
επιχειρήσεις τροφίμων. 

(β) Το βάρος σε κιλά των καρπών ελιάς που απαιτούνται για την εξαγωγή ενός κιλού ελαιόλαδου δεν είναι 
σταθερό αλλά επηρεάζεται από διάφορους παράγοντες όπως: 
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• Στάδιο ωρίμανσης των καρπών στο οποίο πραγματοποιήθηκε η συγκομιδή. 

• Περιεκτικότητα των καρπών σε υγρασία. 

• Οι κλιματικές συνθήκες καθώς και οι καλλιεργητικές φροντίδες που επηρεάζουν τόσο το φορτίο 
των δέντρων σε καρπούς, όσο και την ελαιοπεριεκτικότητα των καρπών. 

• Η ποικιλία. 

• Η θερμοκρασία μάλαξης στο ελαιοτριβείο. 

(γ) Ως εκ τούτου, σημειώνεται ότι το βάρος των καρπών που απαιτείται για την παραγωγή ενός κιλού 
ελαιόλαδου δεν είναι δυνατόν να προκαθοριστεί από τον οποιονδήποτε, ενώ, είναι δυνατόν σε μια 
παραγωγική περίοδο, για την παραγωγή ενός κιλού ελαιόλαδου, να απαιτηθούν περισσότερα κιλά 
καρπών ελιάς από όσα απαιτούνται συνήθως από ένα συγκεκριμένο παραγωγό. 

(δ) Στην περίπτωση που παραγωγός έχει στοιχεία ή ακόμη και την υποψία ότι, συγκεκριμένο ελαιοτριβείο 
του αποσπά ποσότητα ελαιόλαδου, θα πρέπει να υποβάλει στην Αστυνομία σχετική καταγγελία για 
διερεύνηση. Για αποφυγή περιπτώσεων καχυποψίας και αμφισβήτησης, οι παραγωγοί μπορούν να 
είναι παρόντες στο ελαιοτριβείο καθ’ όλη τη διάρκεια της διαδικασίας εξαγωγής του ελαιόλαδου τους, 
ώστε οι ίδιοι να διασφαλίζουν ότι αποκομίζουν όλη την ποσότητα ελαιόλαδου που εξάγεται από τις 
ελιές τους. 

2.  Παραμένουμε στη διάθεσή σας για περαιτέρω διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 3 Απριλίου 2020 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νίκου Νουρή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.242, ημερομηνίας 6 Δεκεμβρίου 2019, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

«Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση σε σχέση με τη χωροθέτηση της πανεπιστημιακής σχολής στη 
Λάρνακα και επιθυμώ να σας πληροφορήσω αρχικά ότι το Υπουργείο Εσωτερικών δεν συμμετείχε στη 
σύσκεψη που πραγματοποιήθηκε στις 5 Νοεμβρίου 2019 στο Υπουργείο Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού 
και Νεολαίας και για την οποία γίνεται λόγος στην ερώτηση. Αναφορικά με τα ερωτήματα που αφορούν σε 
αρμοδιότητες του Υπουργείου Εσωτερικών, όσον αφορά τις αναφερόμενες στην ερώτηση περιοχές 
ενδεχόμενης και τις εναλλακτικές περιοχές χωροθέτησης της πανεπιστημιακής σχολής στη Λάρνακα, σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Μετά από σχετικό αίτημα του Πανεπιστημίου Κύπρου, λήφθηκε Απόφαση από το Υπουργικό Συμβούλιο 
για χωροθέτηση ορισμένων Σχολών του Πανεπιστημίου Κύπρου στο χώρο της Στέγης του Αγίου 
Χαραλάμπους (πρώην Λεπροκομείο) στο Δήμο Λάρνακας. Εντός του 2015 και 2016, το Τμήμα 
Πολεοδομίας και Οικήσεως εκπροσωπήθηκε σε διάφορες συσκέψεις που πραγματοποιήθηκαν σχετικά 
με το θέμα. Από τις συζητήσεις που έγιναν τότε, διαφάνηκε ότι οι αρμόδιοι φορείς/Υπηρεσίες δεν ήταν 
ενήμεροι για την εν λόγω Απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου και ότι ο προτεινόμενος χώρος 
παρουσιάζει πολλά προβλήματα, εφόσον είναι κηρυγμένη δασική γη αλλά αναγράφεται ως ιδιοκτησία 
του Υπουργείου Υγείας στον τίτλο ιδιοκτησίας. Επίσης αποτελεί μέρος του υγροβιότοπου της μεγάλης 
Αλυκής, η οποία έχει περιληφθεί στον κατάλογο Ramsar για την προστασία των υγροβιότοπων, και 
εμπίπτει στο δίκτυο Natura 2000 (Αλυκές Λάρνακας) και σε Ζώνη Προστασίας Δα2 του Τοπικού Σχεδίου 
με πολύ χαμηλούς συντελεστές ανάπτυξης (συντελεστής δόμησης και ποσοστό κάλυψης όροφοι 1, ύψος 
5 μ.). Επιπλέον, για χωροθέτηση πανεπιστημιακής σχολής στη συγκεκριμένη περιοχή θα πρέπει να 
προηγηθεί μελέτη Δέουσας Εκτίμησης στο Περιβάλλον. 

3. Όσον αφορά την περιοχή Διυλιστηρίων, στο υπό εκπόνηση Σχέδιο Περιοχής πρώην Διυλιστηρίων, το 
οποίο περιλαμβάνει την έκταση γης που καταλαμβάνουν οι υφιστάμενες εγκαταστάσεις αποθηκών 
πετρελαιοειδών και υγραερίου στη Λάρνακα, βασικό λόγο για τη διαμόρφωση της περιοχής πολεοδομικά 
έχουν οι Δήμοι Λάρνακας και Λιβαδιών. Αίτημα του Δήμου Λάρνακας είναι η αξιοποίηση της περιοχής με 
στρατηγικής σημασίας χρήσεις που να υποστηρίζουν τη Γαλάζια Ανάπτυξη (π.χ. Κέντρο Θαλάσσιας 
Αριστείας, Τεχνολογίας και Έρευνας, Κέντρο Σχολής Ναυτικών Αξιωματικών, Κέντρο Ωκεανογραφίας 
κ.λπ.). Έτσι, κατά τις εργασίες εκπόνησης του Σχεδίου Περιοχής, το Πολεοδομικό Συμβούλιο αποφάσισε 
ότι η χωροθέτηση Σχολών Τριτοβάθμιας Εκπαίδευσης θα ενθαρρύνεται ιδιαίτερα στο Κεντρικό 
Πολυλειτουργικό Πυρήνα του Σχεδίου, ο οποίος περιλαμβάνει την έκταση όπου υπήρχαν μέχρι 
πρόσφατα οι εγκαταστάσεις των Διυλιστηρίων. 

4. Αναφορικά με ενδεχόμενη επιλογή της περιοχής Μακένζυ, το Υπουργείο Εσωτερικών δεν είχε 
οποιαδήποτε σχετική εμπλοκή/ενημέρωση επί του θέματος.» 

Απάντηση ημερομηνίας 13 Μαρτίου 2020 της Υπουργού Εργασίας, Πρόνοιας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων κ. Ζέτας Αιμιλιανίδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.259, ημερομηνίας 13 

Δεκεμβρίου 2019, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και επιθυμώ να σας ενημερώσω για τα ακόλουθα: 
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2.  Η “Μελέτη για τη δυνατότητα εισαγωγής κινήτρων για απόκτηση 2ου και περισσότερων παιδιών”, η 
οποία προκύπτει από τη Δράση (3) του Σχεδίου Δράσης Δημογραφικής και Οικογενειακής Πολιτικής 
2019-2020, αποφασίστηκε όπως περιληφθεί σε μία ολοκληρωμένη Μελέτη δημογραφικής 
πολιτικής, μαζί με τη “Διεξαγωγή επιστημονικής έρευνας από εμπειρογνώμονες για τους παράγοντες 
που καθορίζουν τις αποφάσεις των νέων για προγραμματισμό της οικογένειας και οι πρακτικές 
δυσκολίες που αντιμετωπίζουν, με ομάδα στόχου νέους ηλικίας 18-35 χρόνων, με ή χωρίς παιδιά στη 
βάση δύο Πυλώνων” και τη “Χαρτογράφηση υφισταμένων δομών και υπηρεσιών στήριξης γονέων και 
οικογενειών ώστε να εντοπιστούν τα κενά και οι ανάγκες για να γίνουν ανάλογες διορθωτικές 
ενέργειες”, που περιέχονται στις Δράσεις (1) και (2) του εν λόγω Σχεδίου Δράσης. 

3.  Η διαδικασία για την ετοιμασία των Όρων Εντολής για την προώθηση της εν λόγω ενιαίας Μελέτης 
βρίσκεται ήδη σε προχωρημένο στάδιο. Στο πλαίσιο της ετοιμασίας των Όρων Εντολής της Μελέτης, 
αρμόδιοι λειτουργοί του Υπουργείου Εργασίας, Πρόνοιας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
πραγματοποίησαν στα Κεντρικά Γραφεία των Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας συνάντηση με 
Οργανώσεις μέλη της Υποεπιτροπής του Εθνικού Φορέα Δημογραφικής και Οικογενειακής Πολιτικής 
(ΕΦΔΟΠ) για Παρακολούθηση της υλοποίησης του Σχεδίου Δράσης Δημογραφικής και Οικογενειακής 
Πολιτικής 2019-2020, κατά την οποία έγινε ανταλλαγή απόψεων και εισηγήσεων με σκοπό τη 
διαμόρφωση των τελικών Όρων Εντολής. Στη συνάντηση παρευρέθηκαν και οι εκπρόσωποι του 
Παγκύπριου Συνδέσμου Οικογενειακού Προγραμματισμού, της Παγκύπριας Εργατικής Ομοσπονδίας 
(ΠΕΟ), της Παγκύπριας Οργάνωσης Πολυτέκνων (ΠΟΠ), της Παγκύπριας Οργάνωσης Πενταμελούς 
Οικογένειας (ΠΟΠΟ) και της Ένωσης Δήμων. 

4. Για την ολοκλήρωση της ετοιμασίας των όρων εντολής, έχει επίσης συσταθεί Ομάδα Εργασίας με τη 
συμμετοχή και αρμόδιων λειτουργών άλλων Υπουργείων/ Τμημάτων των οποίων οι εμπειρίες επί του 
θέματος θα μπορούσαν να βοηθήσουν, και συγκεκριμένα των Υπουργείων Παιδείας, Υγείας και 
Εσωτερικών, που επίσης μετέχουν στην εν λόγω Υποεπιτροπή του Εθνικού Φορέα Δημογραφικής και 
Οικογενειακής Πολιτικής. Κατά την ετοιμασία των όρων εντολής η Ομάδα Εργασίας, μεταξύ άλλων, 
θα λάβει υπόψη διάφορα στατιστικά στοιχεία (σχετικά με γεννήσεις, μετανάστευση, εργασία και άλλοι 
παράγοντες που επηρεάζουν τους νέους), τις υφιστάμενες δομές και κίνητρα που βοηθούν τις 
οικογένειες να αποφασίσουν την απόκτηση παιδιού/ιών, τις καλές πρακτικές άλλων χωρών και πως 
μπορούν να εφαρμοστούν στην Κύπρο, την αξιολόγηση του αντίκτυπου των μέτρων οικονομικών και 
κοινωνικών, καθώς και παρόμοια μελέτη που έγινε το 2008 και άλλων μελετών που έχουν ετοιμασθεί 
για άλλες χώρες. 

5. Τέλος, σημειώνεται ότι στόχος είναι όπως το συντομότερο και πριν το τέλος του 1ου τριμήνου του 2020, 
ετοιμαστούν οι σχετικοί Όροι Εντολής της Μελέτης και να προωθηθεί η εκπόνησή της.» 

Απάντηση ημερομηνίας 13 Απριλίου 2020 του Υπουργού Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας κ. Πρόδρομου Προδρόμου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.296, ημερομηνίας 16 

Ιανουαρίου 2020, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 (α) Το Υπουργείο Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και Νεολαίας (Υ.Π.Π.Α.Ν.), σε συνεργασία με το 
Γραφείο Επιτρόπου Ανάπτυξης Ορεινών Κοινοτήτων παρακολουθεί την εξέλιξη της πορείας 
των εργασιών για το συγκεκριμένο θέμα. 

 (β) Το Γραφείο Επιτρόπου Ανάπτυξης Ορεινών Κοινοτήτων ετοιμάζει σε συνεργασία με ιδιώτες 
μελετητές τα σχέδια και τις προδιαγραφές για τη συντήρηση/αναβάθμιση του συγκεκριμένου 
κτηρίου, ώστε να μεταστεγαστεί εκεί το Δημόσιο Νηπιαγωγείο Μουτουλλά και να λειτουργήσει, 
παράλληλα, απογευματινό δημόσιο τμήμα νηπιαγωγείου με στόχο να εξυπηρετήσει τους 
εργαζόμενους γονείς της περιοχής. 

 (γ) Εφόσον ολοκληρωθεί η μελέτη από τους ιδιώτες μελετητές, αυτή θα προωθηθεί στις Τεχνικές 
Υπηρεσίες του Υ.Π.Π.Α.Ν. για έλεγχο και απόψεις και, όταν η όλη διαδικασία ολοκληρωθεί, θα 
καταβληθεί προσπάθεια υλοποίησης του έργου στο πλαίσιο του προϋπολογισμού του 
Υ.Π.Π.Α.Ν. 

2. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε περαιτέρω πληροφορίες ή διευκρινίσεις.»  

Απάντηση ημερομηνίας 3 Απριλίου 2020 του Υπουργού Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας κ. Πρόδρομου Προδρόμου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.312, ημερομηνίας 24 

Ιανουαρίου 2020, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Ηλία Μυριάνθους 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας ενημερώνω για τα ακόλουθα:  

2. Η Αναθέτουσα Αρχή για την κατασκευή της αίθουσας πολλαπλής χρήσης στο Περιφερειακό Σχολείο 
Παναγιάς ήταν η Σχολική Εφορεία Παναγιάς.  Ως εκ τούτου στις υποχρεώσεις της Σχολικής Εφορείας 
Παναγιάς περιλαμβάνεται και η παραλαβή του Έργου. 
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3. Σημειώνεται ότι ο ιδιώτης σύμβουλος μελετητής του Έργου έχει καταχωρήσει αγωγή σε σχέση με το 
πιο πάνω έργο εναντίον της Σχολικής Εφορείας Παναγιάς και εκκρεμεί η δικαστική απόφαση. 

4. Το Υπουργείο Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και Νεολαίας θα ζητήσει από τη Σχολική Εφορεία να 
αποστείλει όλα τα σχετικά έγγραφα καθώς και τη διαδικασία υλοποίησης του Έργου που ακολουθήθηκε 
και θα καταβληθεί προσπάθεια επίλυσης του προβλήματος. 

5. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε διευκρινήσεις τυχόν χρειαστείτε.» 

Απάντηση ημερομηνίας 3 Απριλίου 2020 του Υπουργού Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας κ. Πρόδρομου Προδρόμου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.313, ημερομηνίας 24 

Ιανουαρίου 2020, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Ηλία Μυριάνθους 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας ενημερώνω τα ακόλουθα:  

2. Έχουν γίνει όλες οι απαιτούμενες ενέργειες που αφορούν την επιδιόρθωση της στέγης του σχολικού 
κτηρίου που στεγάζει το Περιφερειακό Δημοτικό Σχολείο και Νηπιαγωγείο Παναγιάς Πάφου.  
Συγκεκριμένα από τον Οκτώβριο 2019 έχει ετοιμαστεί τεχνική έκθεση από ιδιώτη πολιτικό μηχανικό 
σύμφωνα με την οποία χρειάζεται να γίνουν εργασίες επιδιόρθωσης της στέγης σε χρόνο που δεν 
λειτουργεί το σχολείο, αφού απαιτείται η αποκάλυψη του ξύλινου φορέα για εντοπισμό των βλαβών και 
επιδιόρθωσή τους.  Η υλοποίηση της πιο πάνω εργασίας απαιτεί την ετοιμασία σχετικής μελέτης, όρων 
και προδιαγραφών καθώς και την προκήρυξη διαγωνισμού με συνοπτικές διαδικασίες.  Αναμένεται η 
ολοκλήρωση της μελέτης το Μάρτιο 2020 και η προκήρυξη του σχετικού διαγωνισμού από τη Σχολική 
Εφορεία Παναγιάς με την τεχνική υποστήριξη των Τεχνικών Υπηρεσιών τον Απρίλιο 2020. 

3. Σημειώνεται ότι το 2019 έχει παραχωρηθεί έκτακτη χορηγία προς τη Σχολική Εφορεία Παναγιάς για 
εκτέλεση μικρής κλίμακας εργασιών επιδιόρθωσης της στέγης ως προσωρινή λύση μέχρι την 
διεκπεραίωση όλων των ενδεδειγμένων εργασιών κατά τη θερινή περίοδο 2020.  Οι πιο πάνω εργασίες 
έχουν υλοποιηθεί. 

4. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε διευκρινίσεις τυχόν χρειαστείτε.» 

Απάντηση ημερομηνίας 13 Μαρτίου 2020 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Γιώργου Σαββίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.330, ημερομηνίας 29 Ιανουαρίου 2020, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Μιχάλη Γιωργάλλα 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα πιο κάτω: 

2.  Στα πλαίσια της εφαρμογής του άρθρου 53 του Περί της Πρόληψης και της Καταπολέμησης της 
Σεξουαλικής Κακοποίησης, της Σεξουαλικής Εκμετάλλευσης Παιδιών και της Παιδικής Πορνογραφίας 
Νόμου του 2014 [91(Ι)/2014], ο Γενικός Εισαγγελέας της Δημοκρατίας δύναται να υποβάλει αίτηση 
προς το Επαρχιακό Δικαστήριο Λευκωσίας για την έκδοση διατάγματος παραπομπής σε εποπτεία 
από την Αρχή Εποπτείας για χρονικό διάστημα που θα καθορίσει το δικαστήριο, προσώπου το οποίο 
έχει καταδικασθεί για αδικήματα σεξουαλικής φύσης κατά παιδιών εντός του εδάφους της Δημοκρατίας 
ή στο εξωτερικό και για το οποίο δεν έχει παραγραφεί το αδίκημα από το ποινικό του μητρώο και το 
οποίο είτε εκτίει ποινή φυλάκισης είτε έχει αποφυλακιστεί εντός ενός (1) έτους από την ημερομηνία 
έναρξης της ισχύος του παρόντος Νόμου. 

3. Επίσης, σύμφωνα με το άρθρο 14 του πιο πάνω Νόμου, το Δικαστήριο δύναται σε οποιοδήποτε 
στάδιο της διαδικασίας ή κατά την επιβολή ποινής σε καταδικασθέντα φυσικό ή νομικό πρόσωπο, να 
διατάξει ως επιπρόσθετη ποινή ή κύρωση, την επιβολή δικαστικής εποπτείας ή την παραπομπή του 
στην Αρχή Εποπτείας που εγκαθιδρύεται δυνάμει του άρθρου 47 του Νόμου. 

4. Επομένως, το Διάταγμα Εποπτείας εκδίδεται είτε απευθείας από το Δικαστήριο με βάση το άρθρο 14 
είτε κατόπιν αίτησης του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας με βάση το άρθρο 53, εναντίον 
προσώπου που έχει καταδικασθεί για αδικήματα σεξουαλικής φύσης, εφόσον το πρόσωπο αυτό εκτίει 
ποινή φυλάκισης είτε έχει αποφυλακισθεί εντός ενός έτους από την ημερομηνία έναρξης της ισχύος 
του παρόντος Νόμου και εφόσον κριθεί αναγκαίο για την προστασία παιδιών από την διάπραξη 
αδικημάτων σεξουαλικής φύσης. 

5. Στο παρόν στάδιο, το μόνο μέτρο που μπορεί να επιβάλει η Αρχή Εποπτείας είναι η παρακολούθηση 
των εποπτευόμενων από Ψυχολόγο της Διεύθυνσης Υπηρεσιών Ψυχικής Υγείας ή/ και από Λειτουργό 
των Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας. Σύμφωνα με το άρθρο 51, η Αρχή Εποπτείας καθορίζει, ανά 
περίπτωση και με τη σύμφωνη γνώμη του προσώπου που παραπέμπεται σε αυτή, λαμβάνοντας 
υπόψη εισήγηση των Υπηρεσιών Ψυχικής Υγείας, ψυχολογική στήριξη ή θεραπευτική παρέμβαση σε 
σχέση με το εν λόγω πρόσωπο. 

6. Με σκοπό τη βελτίωση της λειτουργίας της Αρχής Εποπτείας, έχει προωθηθεί τροποποιητικό 
νομοσχέδιο, το οποίο προβλέπει τη διεύρυνση των αρμοδιοτήτων/ εξουσιών της Αρχής, ώστε να 
μπορεί να επιβάλλει οποιοδήποτε εύλογο μέτρο κρίνει σκόπιμο. Περαιτέρω, περιλαμβάνει πρόνοιες 
για επιβολή επιπρόσθετων ποινών στους καταδικασθέντες από το Δικαστήριο, όπως την απαγόρευση 
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του εποπτευόμενου να επισκέπτεται το σχολείο του θύματος ή χώρους όπου συχνάζει το θύμα ή άλλα 
παιδιά, ενώ παρέχει στον Γενικό Εισαγγελέα τη δυνατότητα να καταχωρεί αίτηση στο Δικαστήριο για 
επιβολή κυρώσεων που καθορίζονται στο Νόμο μετά από εισήγηση της Αρχής ή/και της Αστυνομίας. 
Το νομοσχέδιο έχει συζητηθεί κατ’ άρθρο στην Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών και αναμένεται η 
ψήφισή του εντός του προσεχούς διαστήματος. 

7. Αναφορικά με τις συνέπειες σε περίπτωση μη συμμόρφωσης, το εδάφιο 3 του άρθρου 14 αναφέρει 
ότι η παράλειψη συμμόρφωσης με διάταγμα του Δικαστηρίου, συνιστά ποινικό αδίκημα και τιμωρείται 
με ποινή φυλάκισης που δεν υπερβαίνει τα πέντε (5) έτη ή με χρηματική ποινή που δεν υπερβαίνει τις 
εκατό εβδομήντα χιλιάδες ευρώ (€170.000) ή και με τις δύο αυτές ποινές. Η ίδια πρόνοια 
επαναλαμβάνεται και στο εδάφιο 4 του άρθρου 53 του ίδιου νόμου. 

8. Από την σύσταση της Αρχής Εποπτείας μέχρι σήμερα, έχουν εκδοθεί Διατάγματα Εποπτείας για 45 
περιπτώσεις καταδικασθέντων, οι οποίοι πληρούν τις προϋποθέσεις που αναφέρθηκαν πιο πάνω ενώ 
εντός του τρέχοντος έτους αναμένεται η έκδοση Διατάγματος Εποπτείας για ακόμα 15 πρόσωπα που 
θα αποφυλακιστούν κατά το 2020.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Μαρτίου 2020 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νίκου Νουρή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.331, ημερομηνίας 29 Ιανουαρίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Μαρίνου Μουσιούττα 

«Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και σας ενημερώνω ότι, σχετικό αίτημα για 
γνωμοδότηση αναφορικά με το θέμα της συνένωσης δήμων και κοινοτήτων χωρίς τη διενέργεια 
δημοψηφισμάτων, το οποίο προνοείται στο νομοσχέδιο με τίτλο “Ο περί Δήμων Νόμος του 2020”, είχε σταλεί 
από το Υπουργείο Εσωτερικών προς το Συμβούλιο της Ευρώπης. Συγκεκριμένα το ερώτημα αφορούσε στο 
κατά πόσον η σχετική πρόνοια που έχει περιληφθεί στο εν λόγω νομοσχέδιο, είναι σε συμμόρφωση με το 
άρθρο 5 της Ευρωπαϊκής Χάρτας Τοπικής Αυτοδιοίκησης, το οποίο αναφέρεται στην προστασία των 
εδαφικών ορίων των οργανισμών τοπικής αυτοδιοίκησης. 

Η απάντηση από το Συμβούλιο της Ευρώπης παραλήφθηκε στις 10/2/2020 και επισυνάπτεται για 
ενημέρωσή σας. Με βάση το περιεχόμενο της συνημμένης επιστολής διαφαίνεται ότι οι ενέργειες στις οποίες 
προέβη το Υπουργείο Εσωτερικών συνάδουν πλήρως με τα όσα διαλαμβάνονται στην Ευρωπαϊκή Χάρτα 
Τοπικής Αυτοδιοίκησης.»  

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στον βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Απριλίου 2020 του Υπουργού Οικονομικών κ. Κωνσταντίνου Πετρίδη 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.332, ημερομηνίας 31ης Ιανουαρίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χρίστου Χρίστου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση που αφορά στους Εργοδοτούμενους Αορίστου Χρόνου (ΕΑΧ) 
για γραφειακά καθήκοντα του Γενικού Γραμματειακού Προσωπικού και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα 
ακόλουθα: 

2. Το Υπουργείο Οικονομικών, προχώρησε μέσω της διαδικασίας καταρτισμού και ψήφισης του 
Προϋπολογισμού του 2020 στη μισθολογική αναβάθμιση (σε προσωπική βάση), από 1η Ιανουαρίου 2020, 
όλων των Εργοδοτούμενων Αορίστου Χρόνου για εκτέλεση γραφειακών καθηκόντων και όλων των Βοηθών 
Γραφείου (γραφειακών καθηκόντων) από την κλίμακα Α1, Α2 και Α5(ii) στην κλίμακα Α2, Α5 και Α7(ii).» 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Απριλίου 2020 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νίκου Νουρή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.336, ημερομηνίας 31ης Ιανουαρίου 2020, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα πιο κάτω: 

1. Σύμφωνα με τα στοιχεία της Υπηρεσίας Θήρας και Πανίδας τα τελευταία είκοσι χρόνια (Πίνακας 1 - 
Παράρτημα 1) φαίνεται ότι την τελευταία τουλάχιστον δεκαετία η κατάσταση με τους θανάτους των 
φλαμίνγκο στην αλυκή Λάρνακας ήταν υπό έλεγχο, με πολύ χαμηλούς έως ελάχιστους αριθμούς νεκρών 
φλαμίνγκο. Ιδιαίτερα και σύμφωνα με τις Κτηνιατρικές Υπηρεσίες φαίνεται ότι τα νεκρά φλαμίνγκο δεν 
είχαν καν συμπτώματα μολυβδίασης αλλά οι αιτίες θανάτου ήταν άλλες. (Πίνακας 2 - Παράρτημα 2). 

2. Η Υπηρεσία Θήρας και Πανίδας δεν δήλωσε ότι τη φετινή χρονιά οι θάνατοι φλαμίνγκο ήταν από το 
κρύο. Αυτό που ειπώθηκε ήταν ότι η κατάσταση των ήδη άρρωστων και επηρεασμένων φλαμίνγκο, 
όπως αποδείχθηκε αργότερα, από τον μόλυβδο, επιδεινώθηκε λόγω του κρύου και άλλων παραγόντων 
και επήλθε ο θάνατος γρηγορότερα με μαζικούς θανάτους συγκεκριμένες ημέρες. 

3. Σε ό,τι αφορά τα υπόλοιπα ερωτήματα παρατίθενται τα πιο κάτω: 

 Ερωτ. 1,2. Με τον εντοπισμό των νεκρών αλλά και ζωντανών άρρωστων φλαμίνγκο στην περιοχή της 
Αλυκής Λάρνακας από το προσωπικό της Υπηρεσίας Θήρας και Πανίδας, αυτά οδηγούνται στις 
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Κτηνιατρικές Υπηρεσίες όπου γίνονται οι απαραίτητες εξετάσεις για εξαγωγή συμπερασμάτων για τις 
αιτίες θανάτου των νεκρών αλλά και όλες οι προσπάθειες διάσωσης των άρρωστων ζωντανών 
φλαμίνγκο. 

 Μέχρι στιγμής έχουν οδηγηθεί στις Κτηνιατρικές Υπηρεσίες συνολικά 100 φλαμίνγκο από τα οποία 85 
έχουν επίσημα προσβληθεί και ο θάνατός τους έχει επέλθει από δηλητηρίαση από μόλυβδο, 10 έχουν 
πεθάνει από άλλες αιτίες ή δεν ήταν σε κατάσταση ώστε να γίνουν εξετάσεις και για τα υπόλοιπα 
αναμένονται ακόμα τα επίσημα αποτελέσματα από το κτηνιατρείο. 

 Από τα πιο πάνω έγινε προσπάθεια διάσωσης 3 ζωντανών άρρωστων φλαμίνγκο τα οποία μετά το 
Κτηνιατρείο διακομίστηκαν στο Αναρρωτήριο Άγριας Ζωής της Υπηρεσίας Θήρας και Πανίδας στην 
Αθαλάσσα, αλλά δυστυχώς δεν ήταν δυνατή η επιβίωσή τους. 

 Ερωτ.3. Στην γύρω περιοχή του συμπλέγματος των αλυκών και σε απόσταση 500 μέτρα από αυτό δεν 
επιτρέπεται καμιά κυνηγετική δραστηριότητα. Εξαιρείται μια μικρή περιοχή δίπλα από τη λίμνη “Λατσί”, 
η περιοχή “ευκάλυπτοι του Μενεού” όπου επιτρέπεται το κυνήγι υδρόβιων, όπου σύμφωνα με το άρθρο 
58 του περί Προστασίας και Διαχείρισης Άγριων Πτηνών και θηραμάτων Νόμου, επιτρέπεται το κυνήγι 
μόνο με σφαιρίδια από ατσάλι και όχι από μόλυβδο σε ακτίνα 300 μέτρα από τη λίμνη. 

Η Υπηρεσία Θήρας και Πανίδας διεξάγει τακτικούς ελέγχους τόσο κατά την περίοδο που επιτρέπεται το 
κυνήγι στην εν λόγω περιοχή όσο και καθ’ όλη τη διάρκεια του χρόνου για τη γύρω περιοχή. 

Είναι επομένως απομακρυσμένο το ενδεχόμενο η μολυβδίαση των φλαμίνγκο να είναι αποτέλεσμα 
κατάποσης σκαγιών (σφαιριδίων μολύβδου) που να έχουν παρασυρθεί από την γύρω περιοχή. 

Η μολυβδίαση προέρχεται όπως έχει διαφανεί και όπως όλα συνηγορούν από τα σφαιρίδια μολύβδου 
που έχουν απομείνει, παρά τον καθορισμό που έγινε κατά το έτος 2003, στην περιοχή του παλαιού 
σκοπευτηρίου Λάρνακας. 

Οι αυξανόμενες βροχοπτώσεις των τελευταίων δύο ετών που έχουν ως συνέπεια την κάλυψη με νερό 
του χώρου όπου βρισκόταν το σκοπευτήριο, σε συνδυασμό με τον μεγάλο αριθμό φλαμίνγκο [17 000 
στο σύνολο, ως ο δεύτερος μεγαλύτερος αριθμός, μετά το 2012, που επισκέφθηκαν το νησί μας τα 
τελευταία είκοσι χρόνια (Πίνακας 3 - Παράρτημα 3)], η υψηλή στάθμη του νερού καθώς και οι ακραίες 
καιρικές συνθήκες συγκεκριμένων ημερών οδήγησαν τα φλαμίνγκο στην περιοχή του παλαιού 
σκοπευτηρίου για τροφοληψία. 

 Ερωτ. 4. Τα μέτρα που λαμβάνονται για την προστασία τόσο του βιότοπου της αλυκής Λάρνακας όσο 
και των φλαμίνγκο είναι τα πιο κάτω: 

➢ Το σύμπλεγμα των αλυκών Λάρνακας συμπεριλαμβάνεται στο σχέδιο ΦΥΣΗ 2000, περιοχή 
RAMSAR και περιοχή Ζ.Ε.Π. (Ζώνη ειδικής προστασίας για τα πτηνά). 

➢ Απαγορεύεται η εξάσκηση σκύλων σε όλη την έκταση του συμπλέγματος των αλυκών. 

➢ Η Υπηρεσία Θήρας και Πανίδας διεξάγει περιπολίες κατά μέσω όρο δύο φορές την εβδομάδα για 
οτιδήποτε αφορά παρανομίες στην περιοχή του συμπλέγματος των αλυκών. Ειδικά φέτος μετά το 
πρόβλημα που παρουσιάστηκε τα περίπολα βρίσκονται στην περιοχή από την ανατολή μέχρι τη 
δύση του ήλιου για συλλογή νεκρών ή και άρρωστων ζωντανών φλαμίνγκο τα οποία οδηγούνται 
την ίδια μέρα στο Κτηνιατρείο. 

 Σε περίπτωση εντοπισμού νεκρών ή ζωντανών άρρωστων φλαμίνγκο αυτά οδηγούνται στις 
Κτηνιατρικές Υπηρεσίες ενώ σε περίπτωση που κριθεί εφικτό από τον κτηνίατρο, τα ζωντανά 
οδηγούνται στο Αναρρωτήριο Άγριας Ζωής για περαιτέρω περίθαλψη. 

➢ Πέραν των πιο πάνω η Υπηρεσία Θήρας και Πανίδας διαθέτει καγιάκ τα οποία μπορούν να 
χρησιμοποιηθούν όπου θεωρείται αναγκαίο για περισυλλογή άρρωστων ζωντανών φλαμίνγκο 
παρ’ όλο που η προσέγγιση των άρρωστων φλαμίνγκο που βρίσκονται εντός του νερού είναι 
δύσκολη, αφού κινούνται ή πετούν σε άλλα σημεία. 

➢ Να σημειωθεί ότι έχουν υλοποιηθεί δύο συναντήσεις, η μία στα γραφεία της Υπηρεσίας Θήρας και 
Πανίδας, στο Υπουργείο Εσωτερικών, όπου ενημερώθηκε, με λεπτομερή παρουσίαση επί του 
θέματος, η Επίτροπος Περιβάλλοντος κα Κλέλια Βασιλείου στις 06 Φεβρουαρίου 2020 και η 
δεύτερη στα γραφεία της Υπηρεσίας Περιβάλλοντος, στις 14 Φεβρουαρίου 2020, όπου 
ενημερώθηκε, επί του θέματος η Διαχειριστική Επιτροπή Αλυκών Λάρνακας με εκτενή παρουσίαση 
και συζητήθηκαν μέτρα αντιμετώπισης του όλου προβλήματος.»    

Σημείωση:  Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στον βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση.  

Απάντηση ημερομηνίας 9 Απριλίου 2019 του Υπουργού Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος κ. Κώστα Καδή στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.349, ημερομηνίας 5 Φεβρουαρίου 

2020, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Ηλία Μυριάνθους 
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 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

(α) Τα κριτήρια μοριοδότησης, που αφορούν τις επενδύσεις (καθεστώς 4.1) και της ενίσχυσης πρώτης 
εγκατάστασης γεωργών (καθεστώς 6.1), καθορίζονται με πλήρη διαφάνεια μετά από έγκριση της 
επιτροπής παρακολούθησης του Προγράμματος Αγροτικής Ανάπτυξης και χωρίς πρόθεση 
αποκλεισμού του οποιουδήποτε αιτητή. 

 (β) Τα κριτήρια μοριοδότησης σκοπό έχουν να κατευθύνουν τους αιτητές προς  επενδύσεις 
και άλλες δράσεις, οι οποίες να ικανοποιούν τις πρόνοιες και τους  στόχους του σχετικού 
Ευρωπαϊκού Κανονιστικού πλαισίου. 

2. Μέσα από προκαταρκτική ανάλυση των αιτήσεων που υποβλήθηκαν για τα 2 μέτρα, έχει διαφανεί ότι 
για το μέτρο των νέων γεωργών (6.1) έχουν εγκριθεί και οι 24 αιτητές από την Πάφο οι οποιοι υπέβαλαν 
αίτηση. 

3. Σε ό,τι αφορά το μέτρο 4.1, διαφαίνεται ότι ο αριθμός των αιτήσεων της επαρχίας Πάφου που έχουν 
εγκριθεί είναι χαμηλότερος του μέσου όρου Παγκύπρια. Αυτό οφείλεται κυρίως, στη μη συμπερίληψη 
στις αιτήσεις, επενδύσεων σε ανανεώσιμες πηγές ενέργειας (ΑΠΕ), στη μη συμμετοχή των αιτητών σε 
ομάδες παραγωγών και στη μη συμμετοχή σε συστήματα βιολογικής γεωργίας, κριτήρια τα οποία 
λαμβάνουν αυξημένη μοριοδότηση. 

4. Σε ό,τι αφορά το σχεδιασμό του νέου προγράμματος για την περίοδο 2021-2027, έχει ήδη 
πραγματοποιηθεί ευρεία διαβούλευση, βάσει της οποίας θα καθοριστούν τα νέα κριτήρια μοριοδότησης 
και θα ληφθούν υπόψη ιδιαιτερότητες που διαφαίνεται να υπάρχουν στην επαρχία Πάφου, καθώς και σε 
άλλες περιοχές. Παράλληλα θα γίνει κατάλληλη ενημέρωση των ενδιαφερόμενων αιτητών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 17 Μαρτίου 2020 του Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Γιάννη Καρούσου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.372 ημερομηνίας 17 Φεβρουαρίου 2020, του 

βουλευτή της εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας σχετικά με την πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Η περίπτωση της υπογραφής μνημονίου συνεργασίας μεταξύ του Υπουργείου Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων και του Μεσογειακού Ιδρύματος Ασφαλείας Πτήσεων, μελετάται μαζί με άλλα 
συναρμόδια Υπουργεία και Υπηρεσίες, και ανάλογα θα πράξουμε. 

3. Είμαι στη διάθεση σας για οποιαδήποτε διευκρίνιση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 17 Μαρτίου 2020 του Υπουργού Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας κ. 
Γιώργου Λακκοτρύπη στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.390, ημερομηνίας 21ης Φεβρουαρίου 2020, 

του βουλευτή της εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας σχετικά με την πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

 Η Υπηρεσία Μέτρων και Σταθμών (ΥΜΣ) του Υπουργείου Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας 
(YEEB) ως η αρμόδια αρχή για διασφάλιση της ακρίβειας των μετρήσεων, διενεργεί, μεταξύ άλλων, νόμιμο 
μετρολογικό έλεγχο στα ζυγιστικά όργανα που προορίζονται να χρησιμοποιηθούν στη Δημοκρατία για 
εμπορικές συναλλαγές, για υπολογισμό διοδίων, δασμών, φόρων, κ.λπ., για εφαρμογή νομοθετικών ή 
κανονιστικών διατάξεων, για προσδιορισμό της τιμής σε συνάρτηση με τη μάζα για την απευθείας πώληση 
στο κοινό και την κατασκευή προσυσκευασμάτων, κ.λπ. 

Στα πιο πάνω όργανα περιλαμβάνονται και όλες οι Γεφυροπλάστιγγες (ζυγιστικά όργανα 
δυναμικότητας ≥ 3 t) που είναι εγκατεστημένες και χρησιμοποιούνται στην αγορά και οι οποίες επαληθεύονται 
ετησίως σύμφωνα με την περί Μέτρων και Σταθμών Νομοθεσία.  Ανάμεσα σε αυτές υπάρχουν και τέσσερις 
(4) Γεφυροπλάστιγγες που βρίσκονται στο Λιμάνι Λάρνακας και δύο (2) στο Λιμάνι Λεμεσού και οι οποίες 
χρησιμοποιούνται για φορτοεκφορτώσεις.  

 Σε ό,τι αφορά της Γεφυροπλάστιγγες που διαθέτει η Επιτροπή Σιτηρών Κύπρου (ΕΣΚ), αναφέρεται 
ότι αυτές ελέγχονται κανονικά με βάση τη Νομοθεσία.»  

Απάντηση ημερομηνίας 9 Απριλίου 2020 του Υπουργού Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και 
Νεολαίας κ. Πρόδρομου Προδρόμου στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.403, ημερομηνίας 03 

Μαρτίου 2020, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Αννίτας Δημητρίου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα:  

 (α) Το Υπουργείο Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και Νεολαίας (Υ.Π.Π.Α.Ν.) με βασικό γνώμονα 
τη διασφάλιση της υγείας των μαθητών/μαθητριών, των εκπαιδευτικών και των άλλων 
εργαζόμενων στα σχολεία και άλλα κτήρια του, λαμβάνει όλα τα απαραίτητα προληπτικά μέτρα 
για τον κορωνοϊό COVID-19, όπως και στη συνέχεια τα μέτρα προφύλαξης για την αντιμετώπιση 
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της πανδημίας, ακολουθώντας πιστά τις αποφάσεις του Υπουργικού Συμβουλίου και τις επίσημες 
οδηγίες του Υπουργείου Υγείας. 

 (β) Ενδεικτικά το Υ.Π.Π.Α.Ν. ακολουθώντας τις οδηγίες του Υπουργείου Υγείας και του Υπουργείου 
Εξωτερικών προχώρησε στην έκδοση εγκυκλίων με οδηγίες/πληροφορίες για ταξιδιωτικές 
οδηγίες, πρωτόκολλα διαχείρισης υπόπτων/επιβεβαιωμένων κρουσμάτων, μέτρα προστασίας σε 
χώρους εργασίας, μέτρα ατομικής προστασίας κ.ά.  Στη συνέχεια το Υ.Π.Π.Α.Ν. προχώρησε στην 
αναστολή της φοίτησης των μαθητών/μαθητριών σε όλες τις βαθμίδες εκπαίδευσης, μέχρι και το 
τέλος των διακοπών του Πάσχα.  Ανάλογες αποφάσεις ελήφθησαν και εφαρμόζονται για όλα τα 
άλλα εκπαιδευτικά προγράμματα, όπως και για τη λειτουργία χώρων που σχετίζονται με το 
Υ.Π.Π.Α.Ν., γυμναστήρια, φροντιστήρια κ.λπ. 

 (γ) Επιπρόσθετα, το Υ.Π.Π.Α.Ν. εφαρμόζει σύστημα εξ αποστάσεως εκπαίδευσης και 
παιδαγωγικής υποστήριξης όσο διαρκεί η αναστολή της διδασκαλίας στα σχολεία για λόγους 
δημοσίας υγείας. 

3. Παραμένουμε στη διάθεση σας για οποιεσδήποτε περαιτέρω πληροφορίες ή διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 3 Απριλίου 2020 του Υπουργού Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας κ. 
Γιώργου Λακκοτρύπη στην ερώτηση με αρ. 23.06.011.04.419, ημερομηνίας 10 Μαρτίου 2020, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ ότι για εναρμόνιση με την Οδηγία 
2018/844/ΕΕ το Υπουργείο έχει ετοιμάσει, μετά από δημόσια διαβούλευση, νομοσχέδιο που τροποποιεί τον 
περί Ρύθμισης της Ενεργειακής Απόδοσης των Κτιρίων Νόμο.  

 Το νομοσχέδιο βρίσκεται από τις 13 Ιουνίου 2019 στη Νομική Υπηρεσία για νομοτεχνικό έλεγχο.  
Αναμένεται η ολοκλήρωση του από τη Νομική Υπηρεσία για να σταλεί στο Υπουργικό Συμβούλιο για έγκριση 
και στη συνέχεια στην Βουλή των Αντιπροσώπων για ψήφιση.» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αγαπητοί συνάδελφοι, σας εύχομαι πρώτα απ’ όλα υγεία, να προσέχετε, καλό Πάσχα, όπως θα 
μπορέσει ο καθένας να το κάνει.  Εγώ σας σκέφτομαι και τις δυσκολίες που περνάτε, για να συνεννοούμαστε 
για τη λειτουργία της Βουλής και για τα καθημερινά των οικογενειών σας και ξέρω και τον κίνδυνο που 
διατρέχετε κάποιοι από εσάς που δεν μπορείτε να μένετε συνεχώς σπίτι.  Εγώ πρέπει να πω ότι καταφέρνω 
και μένω σπίτι σχεδόν συνέχεια, όμως ελπίζω ότι σύντομα θα είμαστε όλοι μαζί, χωρίς κανένα πρόβλημα, 
για να γιορτάσουμε όχι μόνο το Πάσχα, αλλά και την έξοδο από την κρίση.  

Καλό Πάσχα, καλή Ανάσταση, υγεία και ευτυχία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ φτάσαμε στο τέλος της σημερινής συνεδρίας της Βουλής. Για την 
επόμενη τακτική συνεδρία της Βουλής θα ειδοποιηθείτε. 

 [Στις 29 Απριλίου 2020 κυκλοφόρησε η ημερήσια διάταξη συνεδρίασης του σώματος, η οποία έχει ως 
ακολούθως: 
 
 Ο Πρόεδρος της Βουλής των Αντιπροσώπων ανακοινώνει στα αξιότιμα μέλη ότι η ημερήσια διάταξη  
της συνεδρίας της Βουλής για την Πέμπτη, 30 Απριλίου 2020, στις 5.00 μ.μ., έχει ως ακολούθως:         
ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ: Νομοθετική εργασία 
 1.  Ο περί Φορολογίας του Εισοδήματος (Τροποποιητικός) Νόμος του 

2020. 
(Αρ.Φακ.: 23.01.061.015-2020). 

 2.  Ο περί Επενδυτικών Υπηρεσιών και Δραστηριοτήτων και 
Ρυθμιζόμενων Αγορών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2020. 
(Αρ.Φακ.: 23.01.061.046-2020). 

 3.  Ο περί Ελέγχου των Κρατικών Ενισχύσεων (Τροποποιητικός) Νόμος 
του 2019. 
(Αρ. Φακ.: 23.01.060.242-2019). 

 4.  Ο περί Εταιρειών (Τροποποιητικός) (Αρ.3) Νόμος του 2020. 
(Αρ. Φακ. 23.01.061.059-2020). 

Αποσύρσεις 5.  Ο περί Κοινοτήτων (Τροποποιητικός)  (Αρ. 6) Νόμος του 2015. 
(Αρ. Φακ. 23.01.056.149-2015). 

 6.  Ο περί Δήμων (Τροποποιητικός)  (Αρ. 6) Νόμος του 2015. 
(Αρ. Φακ. 23.01.056.150-2015). 

 7.  Ο περί Προστασίας και Ευημερίας των Ζώων (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2020. 
(Αρ.Φακ. 23.01.061.049-2020). 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΔΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 
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ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: Ερωτήσεις και απαντήσεις 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΕΤΑΡΤΟ: ……………………………….]. 
Κηρύσσω τη λήξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής. 

(Ώρα λήξης:  5.17 μ.μ.) 

Παρόντες βουλευτές 

(αλφαβητικά κατά κόμμα) 

ΔΗΣΥ 

 Νεοφύτου Αβέρωφ  Τορναρίτης Νίκος 

 Δημητρίου Δημήτρης  Μαυρίδης Μάριος 

 Κουλλά Ονούφριος  

ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις 

 Δαμιανού Άριστος  Πασιουρτίδης Αντρέας 

 Λουκαΐδης Γιώργος 

 Κώστα Κώστας 

 Στεφάνου Στέφανος 

ΔΗΚΟ 

 Ερωτοκρίτου Χριστιάνα  Ορφανίδης Χρίστος 

 Μουσιούττας Μαρίνος   

ΚΣ ΕΔΕΚ 

 Ευσταθίου Κωστής   Ηλίας Μυριάνθους 

Συμμαχία Πολιτών 

Λιλλήκας Γιώργος 

Αλληλεγγύη 

 Συλλούρης Δημήτρης  

 (Πρόεδρος Βουλής) 

 Γιωργάλλας Μιχάλης 

 

Κίνημα Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών 

 Θεοπέμπτου Χαράλαμπος 

ΕΛΑΜ 

 Χρίστος Χρίστου  

Ανεξάρτητοι 

 Άννα Θεολόγου 

ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 

1. Αναφορά του Προέδρου της Βουλής στο θάνατο του πρώην βουλευτή και υπουργού Ντίνου 
Μιχαηλίδη και τήρηση μονόλεπτης σιγής. 

2. Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων.  

3. Απόφαση για μη κήρυξη ως επείγοντος του νομοσχεδίου «Ο περί Προστασίας και Ευημερίας των 
Ζώων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2020». 

4. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Εμπορικής Ναυτιλίας (Τέλη και Φορολογικές Διατάξεις) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2020» και ψήφισή του σε νόμο.  

5. Έκθεση για την πρόταση νόμου «Ο περί Εταιρειών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2020» και ψήφισή 
της σε νόμο.  

6. Έκθεση για το νομοσχέδιο «O περί Αποχετευτικών Συστημάτων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2020» 
και ψήφισή του σε νόμο.  

7. Ερωτήσεις βουλευτών: 
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Σχέδιο "Σαλαμίς" και σύστημα ασφάλειας παραλιών - Ένταξη στα προγράμματα του Υπουργείου 
Παιδείας, Πολιτισμού, Αθλητισμού και Νεολαίας φιλανθρωπικής πρωτοβουλίας του Β' Δημοτικού 
Σχολείου Γεροσκήπου - Εξάλειψη του χάσματος αμοιβών μεταξύ ανδρών και γυναικών στην Κύπρο 
- Μη εφαρμογή της νομοθεσίας για τον υποχρεωτικό διαχωρισμό συνιδιόκτητων κτημάτων από το 
κτηματολόγιο - Ζημιές σε αγροτικούς δρόμους της Αργάκας - Κατάργηση υπεραστικού δρόμου που 
διασχίζει την οικιστική περιοχή Αργάκας - Ανάγκη καθαρισμού αυλακιών στην Αργάκα - 
Τεχνοοικονομική μελέτη για την κατασκευή πεζοδρομίων στην Αργάκα - Αίτημα για αύξηση των 
προσφερόμενων υπηρεσιών από τα Κέντρα Εξυπηρέτησης του Πολίτη - Ακριτικές κοινότητες 
Λευκωσίας - Η μετατροπή του Γενικού Νοσοκομείου Αμμοχώστου σε νοσοκομείο αναφοράς για τον 
κορωνοϊό - Η χρήση πλαστικών ντεπόζιτων για παροχή πόσιμου νερού σε πολυκατοικίες - Η 
εφαρμογή των διατάξεων του περί Σπόρων Νόμου σχετικά με τη χρήση γενετικά τροποποιημένων 
σπόρων αραβοσίτου - Θεσμοθέτηση "πράσινου απολυτηρίου" και πιστοποίηση φύτευσης δέντρων 
ως μέτρου ενίσχυσης της περιβαλλοντικής εκπαίδευσης στα σχολεία - Στοιχεία για τα τροχαία 
ατυχήματα για την περίοδο 2015-2020 - Καταγγελίες για κηδεία θύματος κωρονοϊού από μη 
αδειοδοτημένο γραφείο κηδειών - Ανάγκη λειτουργίας αποτεφρωτήρα ανθρώπινων σορών λόγω 
κορωνοϊού - Η χορηγία για στήριξη των ΜΜΕ σε σχέση με την πανδημία του κορωνοϊού - 
Ενημέρωση των αλλοδαπών στην Κύπρο για τα μέτρα περιορισμού για την αντιμετώπιση του 
κορωνοΐού. 

8. Απαντήσεις υπουργών στις ακόλουθες ερωτήσεις βουλευτών: 

Αίτημα για αναβάθμιση του δρόμου που συνδέει την Άρμου με το Μέσα Χωριό - Ανέγερση πρατηρίου 
πετρελαιοειδών στη Δευτερά και παραπλάνηση της περιβαλλοντικής αρχής - Η εκτίμηση του 
κρατικού τεμαχίου γης απέναντι από το ξενοδοχείο «Χίλτον» - Λύματα των εστιατορίων στην περιοχή 
Λατσί-Λουτρά της Αφροδίτης - Ευστάθεια του έργου της πλατείας Ελευθερίας - Το Γενικό Διάταγμα 
Ανάπτυξης σχετικά με την τοποθέτηση φωτοβολταϊκών πλαισίων - Επέκταση του δικτύου των 
πράσινων σημείων - Επίταξη ή απαλλοτρίωση τεμαχίων για σκοπούς άμυνας - Αποχετευτικό 
σύστημα στον δήμο Λειβαδιών - Αντιμετώπιση του φαινομένου πώλησης αερίου γέλιου στα κέντρα 
αναψυχής - Υπερπλήρεις Φυλακές - Προβλήματα από το ενδεχόμενο καταφυγής ιατρών του 
δημοσίου σε άλλες χώρες για απόκτηση ειδικότητας - Δημοσιοποίηση ντοκουμέντων παγίδευσης 
πουλιών με δίχτυα στην επαρχία Λάρνακας - Η έκδοση, η είσπραξη και η μη εξόφληση σχετικά με 
παραβιάσεις του περί Προσπασίας και Διαχείρισης Άγριων Πτηνών και Θηραμάτων Νόμου - 
Παράπονα σχετικά με την παραγωγή ελαιόλαδου και τη λειτουργία των ελαιοτριβείων - Επιλογή 
χώρου για τη δημιουργία πανεπιστημιακής σχολής στη Λάρνακα - Τα αποτελέσματα έρευνας για 
εισαγωγή κινήτρων απόκτησης παιδιού το 2019 - Εκπαιδευτικά και κτιριακά αιτήματα των 
κοινοτήτων της περιοχής Μαραθάσας - Κακοτεχνία στην αίθουσα του Δημοτικού Σχολείου Παναγιάς 
- Αντικατάσταση οροφών στο δημοτικό και στο νηπιαγωγείο Παναγιάς - Διαδικασίες μετά την 
αποφυλάκιση ψυχικά ασθενών καταδικασθέντων για φόνο και αδικήματα σεξουαλικής φύσεως - Η 
γνωμάτευση της Γενικής Εισαγγελίας για την κατάργηση ή συγχώνευση δήμων - Μισθολογική 
κλίμακα γραμματειακού προσωπικού αορίστου χρόνου - Θάνατοι φλαμίνγκο στην Αλυκή Λάρνακας 
- Αίτημα των γεωργών της επαρχίας Πάφου για καθορισμό κριτηρίων μοριοδότησης για τα σχέδια 
επιδοτήσεων - Μνημόνιο συνεργασίας μεταξύ Υπουργείου Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων 
και Μεσογειακού Ιδρύματος Ασφάλειας Πτήσεων - Ανάγκη τακτικού ελέγχου ζυγιστικών οργάνων 
στις επίσημες εισόδους της Κυπριακής Δημοκρατίας - Τα ληφθέντα κρατικά μέτρα αντιμετώπισης 
της μετάδοσης του COVID-19 - Ενεργειακή απόδοση κτιρίων. 

 

 

 

 

 

Τιμή: €3,50 


